
این یک حراج 
فوق العاده است

 واگذاری سرمایه های ارزشمند به جای بدهی؛ 
برنامه شهرداری مشهد تا پایان سال 1400
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پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت آیت الله صافی گلپایگانی

مرجع بصیر و دلسوز برای کشور
حضرت آیت الله خامنه ای در پیامی درگذشت فقیه عالیمقام و مرجع بصیر، حضرت آیت الله حاج شیخ 

لطف الله صافی گلپایگانی را تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
با تاســف خبر درگذشــت فقیه عالیمقام و مرجع بصیر، حضرت آیةالله آقای حاج شــیخ لطف الله 
صافی گلپایگانی رضوان الله علیه را دریافت کردم. ایشــان از اســتوانه های حوزه ی علمیه قم و از 
برجســتگان علمی و عملی و پر ســابقه ترین عالم دینی در آن حوزه ی مبــارک بودند. در دوران 
مرحوم آیة الله بروجردی در شــمار برترین تلامذه ی آن استاد بزرگ، در زمان مرحوم آیة الله سید 
محمدرضا گلپایگانی همراه و مشاور علمی و عملی ایشان، و در دوران انقلاب، امین و مورد اعتماد 
حضرت امام خمینی رحمةالله علیهم به شمار میرفتند. سالها در شورای نگهبان رکن اصلی آن شورا 
محســوب می شدند و پس از آن هم همواره درباره ی مسائل انقلاب و کشور، دلسوزانه و مسئولانه 
ورود میکردند و بارها اینجانب را از نظرات و مشورتهای خود مطلع و بهره مند میساختند. قریحه ی 
شعری، حافظه ی تاریخی، پرداختن به مسائل اجتماعی از دیگر ابعاد شخصیت این عالم کهنسال و 
بزرگوار بود. رحلت ایشان برای جامعه ی علمیِ دینیِ کشور مایه ی تأسف است. اینجانب به خاندان 
مکرّم و فرزندان گرامی ایشــان و نیز به مراجع معظــم و علمای اعلام حوزه ی علمیه و مقلدان و 
ارادتمندان ایشــان بویژه در قم و گلپایگان تسلیت عرض میکنم و رحمت و مغفرت الهی را برای 

ایشان مسألت مینمایم.
سیّدعلی خامنه ای

  1۲/11/1۴00
مروری بر زندگینامه و آثار علمی حضرت آیت الله صافی گلپایگانی

پایگاه اطلاع رســانی حضرت آیت الله العظمی صافــی گلپایگانی، زندگینامه و برخی از آثار علمی 
این مرجع تقلید شــیعیان را منتشــر کــرد و آورد: حضرت آیت الله العظمی حاج شــیخ لطف  الله 
صافی مدظله العالی، فقیه، اسلام شناس و اندیشمند بزرگ معاصر، در شهر گلپایگان، قدم به صحنة 

هستی نهاد.
نورنیوزـگروه فرهنگ: پدر او عالم عارف، مرحوم آیت الله آخوند ملا محمدجواد صافی )متولد 1۲8۷ 
ق( بود که علاوه بر تخصّص، تحقیق، تألیف و تدریس در گرایش های مختلف علوم اسلامی مانند 
فقه، اصول، کلام، اخلاق، حدیث و…، در زمینه هنرهای ارزشمندی چون شعر و خوشنویسی نیز 
ســرآمد بود. زهد، تقوا، عشــق به ولایت و فضیلت های علمی اخلاقی آن بزرگ مرد، از یک سو و 
مواضع قدرتمندانه او در ســنگر امر به معروف و نهی از منکر و جبهه گیری های صریحش در برابر 
افکار انحرافی، غیرمتدیّنان، ظالمان و جابران آن روزگار از سویی دیگر، هر قدر که مردم گلپایگان 
را شــیفته و مطیع محض او می نمود، هیئت حاکمه، خوانین و زورگویان را در برابرش شــکننده تر 
می کرد؛ چنان که آنها همیشــه او را ســدّ راه اعمال خلاف شرع و بدعت گذاری های خود دیده و تا 
زنده بود از غیرت دینی و خشــم الهی او می ترسیدند. آفتاب عمر آن عالم جلیل  القدر در افق عصر 
بیست و پنجم رجب سال 13۷8 هـــجری قمری، مصادف با شــب شهادت حضرت امام موسی 

کاظم )علیه السلام( غروب کرد.
مادر او بانوی فاضله، شــاعره و عاشق اهل بیت)علیهم السلام( فاطمه خانم، دختر حضرت آیت الله 
آخوند ملا محمّدعلی بــود. از ویژگی های بزرگ معنوی، اخلاقی، که در وجود آن مرحومه، متبلور 
بود، می توان به تعبّد، اخلاص، تقوا، معرفت به حضرت حق، شــجاعت، صراحت لهجه، شوهرداری 

کم نظیر، اهتمام در تربیت کودکان، راز و نیاز خاشعانه، ذکر، دعا و نماز شب اشاره کرد.
آیــت الله العظمی صافــی، در نوجوانی قدم به وادی علم و معنویت ـ حوزه ـ نهاد و میهمان صفای 
حلقه های صمیمی درس و بحث و مَحرَم شور وصف ناپذیر مناجات نیمه شب پاک باختگان حوزه شد. 
ابتدا در گلپایگان، کتب پایه ادبیات عرب را نزد عالم جلیل القدر، مرحوم آخوند ملا ابوالقاسم مشهور 
به »قطب« آغاز کرد و ادامه مباحث ادبیات، کلام، تفسیر، حدیث، فقه و اصول را تا پایان سطح در 
همان جا پی گرفت و در این مدّت حجم وســیع کتب مهم رشته های مذکور را نزد پدر بزرگوارش، 
حضرت آیت الله آخوند ملا محمّدجواد صافی آموخت. در سال 13۶0 هجری قمری، گلپایگان را با 
دنیایی از خاطره های شــیرین دوران کودکی و نوجوانی و لذّت حضور در کنار پدر و مادری مهربان 
و دلســوز، که اکنون از حسرت فراق او پریشان بودند، ترک کرد و رنج مشکلات هجرت به قم را 
پذیرا شد، تا با حضور در مجلس درس و بحث اساتید بزرگ حوزه علمیه قم به تکمیل تحصیلات 

و تحقیقات خود بپردازد.
ایشــان چند سال بعد به نجف اشرف مشرّف شد و در آن جا نیز از محضر مراجع عالیقدر آن حوزه، 

برای یک سال بهره مند گشت.
هوش و استعداد فوق العادّه و تلاش و جدیّت در امر تحصیل او را مورد علاقه خاص اساتید بزرگ قم 
و نجف قرار داد. حضرت آیت الله العظمی صافی پس از آن مجدداً به قم بازگشتند و بیش از پانزده 
ســال حلقه نشــین مجلس درس و بحث و اخلاق و عرفان مرجع پرافتخار شیعه، حضرت آیت الله 
العظمی بروجردی)قدس ســره( و نیز یکی از مشاورین ویژه و برجسته و از اصحاب خاص استفتاء 
آن بزرگوار گشت و آن مرحوم، نظر به توانایی والای علمی آیت الله العظمی صافی، پاسخگویی به 
سؤالات مهم و حسّاسی از فقه و کلام شیعی و نیز نگارش کتاب ارزشمندی درباره مهدویّت را که 

»منتخب الاثر« نام گرفت، به ایشان واگذار کردند.
از اساتید مهم آن بزرگوار در قم، مراجع تقلید، آیات عظام: سید محمّدتقی خوانساری، حجّت، صدر، 
بروجردی و در نجف، آیات عظام: شــیخ محمّدکاظم شیرازی، سید جمال الدین گلپایگانی و شیخ 

محمّدعلی کاظمی را می توان نام برد.
زهد، تقوی، اخلاص، قناعت، توکل، ســعه صدر، صراحت لهجه و امر به معروف و نهی از منکر، از 

ویژگی های مهم روحی ـ اخلاقی این فقیه وارسته است.
وجودش، دریای بی کرانه عشق به انوار مقدّس ائمّه معصومین)علیهم السلام( است و هر پگاه بعد از 

نماز، در دعای عهد، می توان ترنمّ تمنّای دل شیدایی اش را در نغمه
مَانِ« شــنید و او را عصرهای جمعه، میان خیل عاشــقان  »الَعَْجَلْ الَعَْجَلْ یَا مَوْلَایَ یَا صَاحِبَ الزَّ

مهدی )علیه السلام( میهمان لحظه های پرمعنویت مسجد جمکران، دید.
تدریس، تحقیق و تســلطّ در زمینه علوم متنوّع اسلامی همچون فقه، اصول، کلام، حدیث، رجال 
و…، تألیف حدود هشــتاد اثر ارزشمند و محقّقانه به زبان های فارسی و عربی که بعضی از آنها به 

چند زبان دیگر نیز ترجمه شده، از ویژگی های علمی ایشان است.
برخــورداری از چنین موقعیت های والای علمی، ایشــان را در حوزه علمیه قم، در ردیف ممتازین 
قرار داد و بزرگانی چون آیات عظام: ســید جمال الدین گلپایگانی، بروجردی، امام خمینی و ســید 
محمدرضــا گلپایگانی و بعضی دیگر، مقام بلند علمی ـ معنوی او را ارج نهادند؛ و آیت الله العظمی 
سید جمال الدین گلپایگانی)رحمه الله( در حدود ۴5 سال پیش، اجتهاد متین و اوج مقام فقهی آیت الله 
العظمی صافی را طیّ مکتوبی مهم، اعلام کرد.ایشــان، ســال ها از طرف مرحوم آیت الله العظمی 
بروجردی)قدس ســره( و پس از ارتحال آن بزرگوار، از معدود کســانی بود که مســئولیت امتحان 
فضلای حوزه در سطح عالی و درس خارج را داشته و شماری از مجتهدان کنونی و مدرسین حوزه 

علمیه قم، نزد معظم له امتحان داده اند.
این فقیه گرانقدر، علاوه بر موارد مذکور، مطالعات گســترده ای در زمینه ادبیات و تاریخ اســلام و 

ایران داشته و ضمن آشنایی با قالب های گوناگون شعری، در سرودن شعر نیز مهارت کامل دارند.
این مرجع فرزانه، حتّی اکنون نیز با تمامی مشــغله های موجود، اخبار و مســائل دنیا و بالخصوص 
جهان اسلام را هر روز با دقت تمام ازطریق رسانه های گروهی دنبال کرده و بنا به اطلاعات وسیع 
تاریخی ـ سیاســی، از قدرت تحلیل بالایی در زمینه رویدادهای منطقه ای، جهانی و دنیای اسلام 

برخوردار است و مصداق واقعی »عالمِ به زمان« می باشد.
قبل از پیروزی انقلاب اســلامی، حضور در صحنه های مختلف مبارزه با رژیم ستم شــاهی باعث 
حسّاسیت ساواک، نسبت به این فقیه آگاه گشت و بالأخره به توقیف یکی از کتب ایشان که حاوی 
مطالبی در نقد فساد رژیم شاه بود، منجر شد. در همین حال نشر بعضی کتب مهم حضرت آیت الله 
العظمی صافی که در دفاع از تشیّع نگاشته بود نیز، در بعضی از کشورهای عربی ممنوع شد و بدین 
صورت دولتمردان این کشورها همسو با برخی مزدوران قلم به  دست استعمار، نتوانستند خشم خود 
را از نوشته های آگاهی بخش و بیدارکننده اش، پنهان نمایند.با پیروزی انقلاب اسلامی ایران، ایشان 
در ســال 1358هجری شمســی، به عنوان عضو مجلس خبرگان اوّل، انتخاب و در سال 135۹ 
هجری شمسی، از سوی حضرت امام خمینی)قدس سره( به عضویت شورای نگهبان منصوب شد 
و هشت سال به عنوان دبیر شورای نگهبان، منشأ خدمات ارزنده ای به نظام مقدس و مردم عزیز 

گشت، و در پاسداری از حریم اسلام و قرآن، لحظه ای تردید به خود راه نداد.
حضرت آیت الله العظمی صافی، که حدّاقل از دو دهه قبل، با وجود داشتن تمامی شرایط مرجعیّت، 
کریمانه از آن گذشــته بود، بــا ارتحال حضرت آیت الله العظمی گلپایگانی)قدس ســره( در آذرماه 
13۷۲هجری شمسی، بنا به تقاضاهای مکرّر و اصرار پی درپی علما و مردم، بالأخره تصدّی مرجعیّت 

را پذیرفت و اکنون به عنوان یکی از مراجع عمده، و ارکان اصلی حوزه علمیّه قم، به شمار می رود.

قطر در قامت میانجی؟
ســرویس سیاســی/ در حالیکه وزیر خارجه 
قطر، هفته گذشــته در تهران میهمان وزیر 
خارجــه کشــومان بــود و پس از دیــدار با 
امیرعبداللهیان با رئیس جمهور نیز دیدار کرد 
و کارت دعوت امیر قطر برای شرکت رئیسی 
در اجلاس سران کشورهای صادر کننده گاز 
را تقدیم وی کرد، امیرقطر عازم آمریکا شــد 
و با بایدن درخصوص برنامه هسته ای ایران 

گفتگو کرد.
»محمد بن عبدالرحمن آل ثانی« وزیر خارجه 
قطر به اظهارنظر درباره محتوای گفت وگوی 
»تمیم بن حمد« امیر قطــر و »جو بایدن« 

رئیس جمهور آمریکا پرداخت.
وی به شــبکه »الجزیره« گفت: گفت وگوی 
طــرف قطری بــا ایرانی هــا و آمریکایی ها 
برای انتقال پیام نیســت، دوحه معتقد است 
که بازگشــت به توافق هسته ای، عامل ثبات 

منطقه است.
محمد بــن عبدالرحمن ادامــه داد: دوحه از 
کانال های باز میان واشــنگتن و تهران برای 
نزدیک کردن دیدگاه ها اســتفاده می کند و 
علاقمند بــه حصول یک توافق در خصوص 

برنامه هسته ای ایران است.
وزیــر خارجــه قطر افــزود: دوحــه از ارائه 
نگرانی های همه طرف ها به منظور گفت وگو 

درباره آن اســتقبال می کند و تهران  تمایل 
خود برای حســن همجواری را نشــان داده 

است.
همچنین امیر قطر روز ســه شنبه در توئیتی 
اعلام کرد که مذاکراتــش با رئیس جمهور 
آمریــکا در واشــنگتن مثمرثمــر و درباره 

تحولات منطقه ای و بین المللی در راســتای 
شراکت استراتژیک میان دو کشور بود.

به گزارش خبرگزاری آناتولی، تمیم بن حمد 
آل ثانی، امیر قطر در توییتی بعد از دیدارش با 
جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا در واشنگتن 
گفــت: مذاکراتم با بایدن مثمرثمر بود. ما در 
این مذاکرات درباره تحولات منطقه ای و بین 

المللی در راســتای شراکت استراتژیک میان 
دو کشور صحبت کردیم. شراکت میان دوحه 
و واشــنگتن روز به روز برای تحقق صلح و 

ثبات در منطقه مستحکم تر می شود.
همچنین دفتر امیر قطــر در بیانیه ای اعلام 

کرد که وی با بایدن دربــاره روابط دوجانبه 
و راه های تقویــت آن و مهم ترین تحولات 

منطقه ای و بین المللی گفتگو کرد.
امیــر قطر قبل از این دیدار نیز به خبرنگاران 
گفته بود: ســال ۲0۲۲ بسیار بااهمیت است 
چراکه مصادف با گذشت 50 سال از برقراری 

روابط قطر و آمریکا است.

در هیمــن حال کریــس مورفی، ســناتور 
دموکرات آمریکایی در گفت وگو با شــبکه 
قطــری الجزیــره از تلاش هــای دوحه در 
راســتای احیای برجام تقدیــر و تاکید کرد: 
امیدوارم که به کمک قطر بتوانیم تمام طرف 

ها را توافق هسته ای بازگردانیم.

وی گفت: از نقش قطــر در تلاش برای باز 
گردانــدن ایرانی ها به میز مذاکرات بســیار 

تشکر می کنیم.
این ســناتور آمریکایی همچنین خاطرنشان 
کرد: امیدواریــم که یک گفت وگوی امنیتی 
منطقه ای برگزار شــود و کشــور قطر آماده 
اســت تا یک بازیگر اصلی در این گفت وگو 

باشد.
بحث درباره ایران در حالی در کاخ سفید امروز 
شکل می گیرد که محمد بن عبدالرحمن آل 
ثانــی هفتم بهمن ماه با ســفر بــه ایران با 
»حســین امیرعبداللهیان« وزیر خارجه ایران 

نیز گفت وگو کردند.
در روزهای گذشته آن طور که حتی مقام های 
کشــورهای اروپایی و آمریکایی خودشــان 
هم اعتراف کرده انــد در گفت وگوهای وین 
پیشرفت هایی که در بخش مربوط به تعهدات 
هســته ای ایران بوده بیشــتر از بخش های 
مربوط به رفع تحریم هــا بوده که مربوط به 

تعهدات طرف غربی است.
دور هشــتم مذاکرات رفع تحریم های ایران، 
ششــم دی ماه شروع و تا نهم دی ماه ادامه 
یافت و بعد از تنفسی ســه روزه به مناسبت 
ســال نو میلادی مجددا روز دوشنبه 13 دی 
ماه از ســر گرفته شــد و کماکان در وین در 
جریان است البته ۲۴ دی ماه براساس توافق 
حاصله روســای هیأ ت های مذاکــره کننده 
ایران و سه کشور اروپایی برای مشورت ها به 
پایتخت ها مراجعت کردند و دوشنبه ۲۷ دی 
ماه دوباره مذاکرات از ســرگرفته شد که در 
فرمت ها و سطوح مختلف تا امروز در پایتخت 

اتریش جریان داشت.

یاد یار

مرور تاریخ بهمن 57؛ 
گفت و گوی رسانه های داخلی و خارجی با امام خمینی

امام خمینی سیزدهم بهمن ماه 135۷ خورشیدی در چنین 
روزی در یک گفت و گوی مطبوعاتی و رادیو - تلویزیونی 
شرکت کردند و به پرسش خبرنگاران داخلی و خارجی در 

مدرسه رفاه پاسخ دادند.
در ابتدا مدرسه ی رفاه به عنوان محل اقامت و دیدارهای 
امام تعین شــده بود ولی به جهت گنجایش کم و کثرت 
مشــتاقان ، کمیته ی استقبال تصمیم گرفت تا دو مدرسه 
ی مجاور مدرســه ی رفاه ) مدرســه علوی شماره 1 و ۲ 
(را بــه عنوان مقر امام انتخاب نماید.صبح روز ســیزدهم 
بهمن ، حضرت امام به مدرســه ی علوی شــماره ی دو 

عزیمت کردند.
روزنامه صبح امروز به مناســبت ســی و هفتمین سالروز 
پیروزی انقلاب اســلامی ایران و به منظور پاسداشت یاد 
و خاطره ی آن دوران، گزیده ای از رویدادهای سرنوشت 
ساز 13بهمن 135۷هجری خورشیدی را بازنشر داده است:

*مصاحبه رسانه ها با امام خمینی در مدرسه علوی
- از لحظــه ورود امام خمینی قشــرهای مختلف مردم از 
سراسر ایران برای دیدار با ایشان به تهران آمدند و مدرسه 

علوی میزبان مشتاقان بود.
- در محوطه حیاط مدرسه علوی هزاران تن اجتماع کردند 
که با دادن شعار استقلال، آزادی، جمهوری اسلامی نسبت 
به امام خمینی رهبر شــیعیان جهان ابراز احساســات می 
کردند. ایشــان از پشت پنجره با تکان دادن دست به ابراز 

احساسات آنان پاسخ می دادند.
- امام خمینی بامــداد امروز در مصاحبه ای اعلام کردند: 

به زودی دولت جمهوری اسلامی را معرفی خواهند کرد.
- این مصاحبه مطبوعاتی بــا حضور خبرنگاران داخلی و 
خارجی در ســاعت هشــت و 30 دقیقه بامداد در مدرسه 

علوی محل اقامت حضرت امام تشکیل شد.
- امام راحل تاکید کردند که مجلسین و حکومت باید کنار 
بروند و شــورای انقلاب حکومت موقت تشکیل بدهد و با 
تاسیس مجلس موسسان قانون اساسی تدوین گردد و به 
رای عمومی گذارده شود تا اگر مردم آن را تصویب کردند 

به مرحله اجرا در آید.
- در آغاز این جلســه امام خمینی ضمن اشــاره به لزوم 
تشکیل دولت جمهوری اســلامی اضافه کردند که رژیم 
سلطنتی از اول غیر قانونی بوده است و مجلس موسسان 

به زور به این رژیم رای داد.
- آیت الله خمینی در پاســخ به پرسش خبرنگاری مبنی 
بــر اینکه خبرگزاری ها اعلام کرده اند که شــاپور بختیار 
نخست وزیر اظهار تمایل کرده است که با شما گفت و گو 
کند آیا شما این دیدار را خواهید پذیرفت؟ گفتند: تا زمانی 
که بختیار استعفا ندهد و حکومت خود را غیرقانونی نداند 

با وی مذاکره نخواهد کرد.
- امــام خمینی در ادامه بیان داشــتند: ما می خواهیم به 
طور مسالمت آمیز عمل کنیم و به دولت هم نصیحت می 
کنیم ولی اگر بختیار بخواهد علاوه بر پشــتیبانی انگلیس 
و آمریکا برای ســرکوب مردم از اسرائیل هم نیرو بیاورد 

اعلام جهاد خواهیم داد.
- ارتش از ملت اســت و با مــردم برادرند و نباید به روی 

مردم مسلسل به کار ببرند.
- کلیــه افراد خارجی همه به طــور آزاد در ایران زندگی 
خواهند کرد مگر این که وجود آنها برای کشــور و دولت 

مضر تشخیص داده شود.
- برادران اهل ســنت برای ما عزیز می باشند و آنها را از 
خودمــان می دانیم و آنچه را بــرای خودمان می خواهیم 

برای اقلیت های مذهبی نیز خواستاریم.
*بازتاب بازگشت امام خمینی در رسانه های خارجی

- خبرگزاری آسوشــیتدپرس به نقل از بختیار اعلام کرد: 
طرفــداران آیت الله خمینی می تواننــد فریاد بزنند، غوغا 
کنند، توهین کنند، ایــن کار چیزی را ثابت نمی کند، اما 
اینکه چندیــن میلیون تن برای اســتقبال از آیت الله به 

تهران آمدند، مبالغه آمیز است!
این خبرگزاری در ادامــه تهدیدهای رژیم پهلوی گزارش 
کــرد: امیران ارتش گفته اند که اگــر آیت الله خمینی بر 

خلاف قانون اساســی اقدامی کند، آنها دســت به اقدام 
خواهند زد.

- رادیو مســکو خبر داد: دانشجویان ایرانی ساکن آمریکا 
به دلیل مداخله آمریکایی ها در امور داخلی ایران، در برابر 

کاخ سفید اجتماع کردند.
- خبرگزاری رویترز اعلام کرد: دولت اسرائیل از بازگشت 
آیــت الله خمینی به ایران ابراز نگرانی کرد و گفت ممکن 
اســت ورود آیت الله خمینی به ایران باعث بروز تندروی 
های خشن شــود و کوشــش های صلح خاورمیانه را به 

خطر بیندازد.
*انحلال دفترهای حفاظت وزارتخانه ها

- ســخنگوی وزارت کشور اعلام داشــت دفتر حفاظت 
وزارت کشور منحل شــد و کارمندان آن به قسمت های 

دیگر آن وزارتخانه منتقل گردیدند.
- سخنگوی وزارت کشــاورزی و عمران روستایی اعلام 
کرد که بر اســاس تصمیــم متخذه دفتــر حفاظت، این 
وزارتخانه و ســازمان ها و شرکت های تابعه آن از امروز 

منحل شد.
- سرپرستی های مدارس ایرانی در بعضی کشورها منحل 

شد.
- به دســتور محمد امین ریاحی وزیر آموزش و پرورش از 
امروز به منظور صرفه جویی در اعتبارات و حذف سازمان 

های تجملی، سرپرســتی های مدارس ایرانی در امارات 
عربی متحده قطر، بحرین، کویت، ترکیه منحل می شود.

- کارکنان وزارت آموزش و پرورش در خارج از کشــور از 
چهار ســال به سه سال تقلیل می یابد و مامورین زاید این 
سرپرســتی ها که منحل شــد بلافاصله به تهران احضار 

می گردند.
**شروع مجدد كار اداره ها و سازمان ها در شهرستان 

ها و استان ها
- کارکنان ســازمان اتوبوسرانی کرمانشاه و حومه پس از 

۴0 روز اعتصاب به سرکار خود بازگشتند.
- کارمندان ادارات اســتان یزد به علت رکود امور جاری 
دچار کم کاری هســتند و نیز اغلب طرح های عمرانی در 
دســت اجرای پیمانکاران به علت نداشتن پول را تعطیل 

کردند.
- اجتماعــی با شــرکت کارکنان صنعــت نفت در محل 
پالایشگاه اصفهان برپاشد و آنان همبستگی اقشار ملت را 

تا پیروزی نهایی مورد تاکید قرار دادند.
*منبع: آرشیو خبری، خبرگزاری جمهوری اسلامی )ایرنا(

گزارشگر روزنامه کیهان
روز گذشــته )13 بهمن( هزاران نفــر از مردم پایتخت به 
دیدن امام خمینی در محل اقامت ایشان رفتند ... با اعلام 
برنامه ]دیدار امام از طرف کمیته اســتقبال[ از ســاعت ۷ 
صبح دیروز، ســیل جمعیت برای دیدن پیشــوای شیعیان 
جهان به طرف مدرسه علوی شماره ۲ واقع در خیابان عین 
الدوله تهران ســرازیر بود ... مردم از هر ســوی تهران به 
طرف خیابان ایران در حرکت بودند. جمعیت از در شــرقی 
محل اقامت امام وارد حیاط مدرسه علوی شماره ۲ که در 
حدود سه هزار متر مســاحت دارد، می شدند. امام مقابل 
پنجره اتاق خود که درســمت غرب حیاط و همکف قرار 
داشت ظاهر شدند و جمعیت با دیدن امام فریاد می زدند: 
امام به خاک گلگون وطن خوش آمدی ... امام نیز با تکان 
دادن دست از مردم تشکر می کردند ...جمعیت گروه گروه 
پس از دیدن امام از در غربی مدرســه خارج می شــدند. 
دههــا خبرنگار و عکاس داخلی و خارجی بر روی بامهای 
اطــراف جای گرفته بودند و از ایــن صحنه های تاریخی 
عکس و فیلم تهیه می کردنــد ... با وجود اینکه قرار بود 
در ســاعت دوازده مراسم پایان پذیرد ]تا پس از آن بانوان 
بتوانند با امام ملاقات نمایند[ اما تا ســاعت ۲ بعد از ظهر 
در حیاط مدرسه جمعیت موج می زد. تا اینکه در این وقت 
مامورین انتظامی ناچار در مدرســه را بستند تا دختران و 
بانوان که در پشــت در مدرسه صف کشیده بودند، بتوانند 

وارد مدرسه شوند ...
)روزنامه اطلاعات؛ شنبه 1۴ بهمن 135۷ ، شماره 15۷۷5(

در حالیکه وزیر خارجه قطر، هفته گذشته در تهران میهمان وزیر خارجه کشومان 
بود و پس از دیدار با امیرعبداللهیان با رئیس جمهور نیز دیدار کرد و کارت دعوت 

امیر قطر برای شرکت رئیسی در اجلاس سران کشورهای صادر کننده گاز را 
تقدیم وی کرد، امیرقطر عازم آمریکا شد و با بایدن درخصوص برنامه هسته ای 

ایران گفتگو کرد

,,
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واکنش خاندوزی به سنگ اندازی ها در پرداخت وام بدون ضامن
وزیــر امور اقتصادی و دارایــی در واکنش به اینکه برخی از 
بانک هــا برای پرداخت وام بدون ضامن شــروطی همچون 
داشــتن ســپرده حداقل نصف مبلغ وام موردنظر در حساب 
بانک ها را اعلام می کنند، گفت: هرگونه شرط اضافه ای که 
خارج از مصوبات در این زمینه باشد، تخلف محسوب و با آن 

برخورد خواهد شد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در حاشیه جلسه هیئت مقررات 
زدایی و تســهیل مجوزهای کســب وکار در پاسخ به سوال 
ایسنا درباره مطالبه سپرده 30 تا ۴0 میلیون تومانی برخی از 
بانک ها برای اعطــای وام بدون ضامن تاکید کرد:  هر آنچه 
که خارج از ابلاغیه و بخشنامه وزارت اقتصاد و هیات مدیره 
بانک ها در این باره تخلف است و هر شرط اضافی را تخلف 

می دانیم و بانک ها فقط باید شرایط داخل ابلاغیه را به اجرا 
برســانند.وی افزود: تاکنون ۴00 مورد تیم رسیدگی از سوی 
وزارت اقتصاد برای شعب متخلف بانک ها ارسال شده است. 
مصوبه وزارت اقتصاد درباره حذف یکی از شروط پرداخت وام 
که ضامن باشــد، است و اگر فردی حقوق بگیر باشد بانک ها 
نبایــد از آن ها ضامن دریافت کننــد. وزیر اقتصاد تاکید کرد 
که بانک ها حق مســدود کردن اعطای تسهیلات را ندارند. 
خاندوزی در پاســخ به ســوالی مبنی بر اینکه منابع جدیدی 
برای بانک هــا در جهت پرداخت وام بــدون ضامن درنظر 
گرفته شده است، گفت: در این زمینه تصمیماتی گرفته شده 
که به زودی اعلام خواهد شــد. وی درباره مصوبات جلسه 
امروز هیئت مقررات زدایی افزود: مجوزهای اعلانی مشاغل 

خانگی آن دســته از مجوزهایی هســتند که در درگاه ملی 
مجوزها ثبت می شــوند و متقاضی در ایــن درگاه متعهد به 
رعایت شــرایط آن کسب و کار خواهد بود و دیگر نیازی به 
صدور مجوزهای پیشــین  نیست، به عبارت دیگر امضاهای 
طلایی در این مجوزها حذف خواهد شــد. صدور مجوزها به 
صورت برخط خواهد بود و هفته های بعدی نظارت توســط 
کارشناســان انجام می شــود.وزیر اقتصاد با بیــان اینکه در 
حال حاضر 330 مجوز مربوط به مجوزهای مشاغل خانگی 
اعلانی اســت ادامه داد: مصادیق این مجوزها مانند پرورش 
دام و طیــور در مقیاس کوچک، تولیــد غذای خانگی، تولید 
گیاهان دارویی، تولید ترشی، انواع بسته بندی ها، فعالیت های 
گرافیکی، ترانه سرایی، معرق کاری، ابریشم بافی، لباس های 

محلی و ... است.خاندوزی ادامه داد: به محض اینکه سامانه 
وزارت بــه درگاه ملی مجوزها متصل شــود، برای اولین بار 
بــه صورت برخط مجوزهای اعلانی مشــاغل خانگی صادر 

خواهد شد.
وی افزود: با این ســاز وکار دیگر نیازی نیســت به شــکل 
پیشین صدور مجوزها در مســیرهای طولانی معطل شوند، 
هر چند که در ماه های پایانی سال قرار داریم اما این مجوزها 

می توانند به فعالیت های تولیدی مردم کمک کنند.
وزیر اقتصاد گفت: مســئله مهم در این زمینه متصل شــدن 
دستگاه ها به سامانه مجوز کسب و کار هستند که قانون آن 
18 اســفندماه سال گذشته تصویب شــده و تا 18 اسفندماه 

امسال همه دستگاه ها باید به این سامانه وصل شوند.

افزایش ۶۰ درصدی قیمت شیرینی
طبق گزارش های رسمی افزایش بیش از 
شیرینی های خشک  قیمت  درصدی   ۶0

برای مصرف کنندگان ثبت شده است.
به گزارش ایسنا، طی مدت اخیر فعالان 
حوزه قنادی از افزایش قیمت مواد اولیه 
تهیه شیرینی انتقاد کرده بودند، در همین 
رابطه رئیس اتحادیه قنادان گفته بود که 
افزایش قیمت شکر و روغن و همچنین 
تامین روغن تخصصی قنادی مشکلاتی 

را برای قنادان ایجاد کرده است.
این در حالی اســت که بررســی تازه ترین گزارش مرکز آمار ایران در رابطه با تغییر قیمت 

کالاهای خوراکی مردم در ماه گذشته، افزایش قیمت شیرینی را تائید می کند.
 بر این اســاس هر کیلو از شیرینی خشــک در دی ماه سال جاری به طور متوسط ۴۷ هزار 
و ۴00 تومان قیمت خورده که نســبت به متوســط آذر ماه که ۴5 هزار و ۶00 تومان بوده 

افزایش 3.8 درصدی دارد.
اما در دی ماه پارســال قیمت هر کیلو شیرینی خشک به طور متوسط ۲۹ هزار و 500 تومان 

بوده  که با تغییر قیمت در این فاصله ۶0.3 درصد گران شده است.
در دی ماه سال جاری البته قیمت هر کیلو شیرینی خشک تا 5۷ هزار تومان هم رسیده است.

  رشد قیمت ها در بازار رمز ارزها
رمز ارزهای صدرنشــین بــازار، امروز با 
افزایــش قیمت مواجه شــدند به طوری 
کــه بیت کوین که از مدتــی قبل با افت 
چندهزار دلاری قیمت مواجه بود، به رشد 

خود در کانال 38 هزار دلار ادامه داد.
به گزارش روز سه شــنبه، نوسانات بازار 
رمزارزهــا همچنان ادامــه دارد و امروز 
10 رمزارز صدرنشــین بــازار )به غیر از 
رمزازهای با قیمت ثابت( با افزایش چند 

درصدی قیمت مواجه شدند.
بر اســاس رصد بازار رمز ارزها )coinmarketcap.com( در ساعت 1۴ و 30 دقیقه امروز، 
بهای بیت کوین با افزایش قیمت حدود 3 درصدی نســبت به روز گذشــته به نرخ 38 هزار و 
۲۴۷ دلار معامله شد. این ارز قدیمی و تاثیرگذار بازار رمزارزها در هفته ای که گذشت افزایش 

5 درصدی قیمت را تجربه کرده است.
بر اساس آخرین آمار، تعداد ارزهای دیجیتال جهان اکنون به 1۷ هزار و ۲5۷ رمز ارز رسیده 
است.اکنون سهم دامیننس )Dominance( بیت کوین ۴1.3 درصد رسیده و تسلط اتریوم در 
این بازار نیز 18.۶ درصد اســت. ارزش این بازار اکنون از یک هزار و ۶۷3 میلیارد دلار عبور 
کرده، این در حالی اســت که حدود ۲ هفته قبــل، ارزش این بازار ۲ هزار میلیارد دلار را نیز 

پشت سر گذاشته بود.
ارزش بازار بیت کوین )Bitcoin( امروز به ۷۲۴ میلیارد و ۶31 میلیون دلار و ارزش بازار اتریوم 

نیز به 3۲۷ میلیارد و 30 دلار رسیده است.
نرخ بیت کوین که روز گذشــته در کانال 3۷ هزار دلار بود، اکنون به قیمت 38 هزار و ۲۴۷ 

دلار در بازار معامله می شود. قیمت اتریوم نیز امروز به ۲ هزار و ۷38 دلار رسیده است.
در بــازار روزگذشــته، تتر )Tether( یک دلار، یو اس دی کویــن )USD Coin( یک دلار، 
بی. ان. بی )BNB( 381 دلار و ۶۶ ســنت، ســولانا)Solana( 10۶ دلار و 1 سنت، کاردانو 
)Cardano( یک دلار و 5 سنت، ریپل )XRP( ۶1 سنت، ترا )Terra(  51 دلار و ۷1 سنت 
و پولکادات )polkadot( با قیمت 1۹ ســنت معامله شــد. در ۲ هفته گذشته، پولکادات جزو 
10 رمز صدرنشــین بازار ســرمایه ها نبود و جای آن را دوج کوین گرفته بود، اما امروز دوباره 
این رمزارز با 10 درصد افزایش قیمت نســبت به روز گذشــته به جمع 10 رمزارز صدرنشین 

بازار معاملات بازگشت.

  قیمت لوازم خانگی در روزهای آتی 
کاهش می یابد

وزیر صنعت، معدن و تجارت از کاهش قیمت لوازم خانگی در روزها و هفته های آتی خبرداد 
و گفت: طبق آمارها تولید لوزام خانگی ۲ برابر شده است.

»سیدرضا فاطمی امین« درباره وضعیت قیمت لوازم خانگی افزود: در ۲ سال گذشته افزایش 
قیمــت قابل توجهی در لوازم خانگی داشــته ایم، اما در چند ماه گذشــته کار به طور کامل 
مدیریت شــده اســت، به طوری که یک تا دو مورد هم که افزایش قیمت داشــتند پس از 

فرمایشات رهبر معظم انقلاب اسلامی به سرعت قیمت ها کاهش یافته است.
وزیر صمت با بیان اینکه لوازم خانگی صنعتی رو به رشد بوده است، اظهار داشت: طبق آمارها 
تیراژ تولید لوازم خانگی از هشت میلیون دستگاه در سال به 1۶ میلیون دستگاه رسیده است 

که نشان می دهد تولید ۲ برابر شده است.
فاطمی امین با اشاره به اینکه تولید لوزام خانگی داخلی از کیفیت قابل توجهی برخوردار است، 

گفت: اکنون در تولید لوازم خانگی تنوع محصولات داریم.
وی تصریح کرد: تلاش می کنیم خبرهــای خوبی در خصوص کاهش قیمت لوازم خانگی در 
روزها و هفته های آینده به ویژه در حوزه جهیزیه داشــته باشــیم، به نحوی که برای جهیزیه 

تخفیف بسیار مناسبی در نظر خواهیم گرفت.
به گفته وی، اکنون هشت شرکت تولیدکننده لوازم خانگی برای تحقق این امر اعلام آمادگی 

کرده اند.

  پیش بینی قیمت دلار برای ۱۳ بهمن 
امروز بازار ارز تقریبا با ثبات بود اما از ظهر دلار آزاد اندکی کاهش را تجربه کرد.

دلار آزاد کــه روز گذشــته در قیمت ۲۷هزار و ۹30تومان معامله می شــد امروز کمی دیگر 
کاهش یافت و در این ساعت از معاملات در قیمت ۲۷هزار و ۷50تومان معامله می شود.

در صرافی ها و طبق اعلام کانون صرافان نیز، دلار نســبت به صبح حدود ۲0تومان کاهش 
یافته و در قیمت ۲۴هزار و ۹۲۷تومان برای خرید و ۲5هزار و 100تومان برای فروش قیمت 
خورده است.کانون صرافان دیروز قیمت دلار را ۲۴هزار و 8۷۷تومان برای خرید و ۲5هزار و 
158تومان برای فروش اعلام کرده بود.یورو نیز در این ساعت از معاملات در قیمت ۲8هزار 
و 110تومان برای خرید و ۲8هزار و 5۲۶تومان برای فروش قیمت خورده اســت که نسبت 
به صبح حدود 100تومان کاهش را نشان می دهد. در آخرین ساعات از معاملات روز گذشته 
یورو در صرافی ها ۲8هزار و ۲8۷تومان برای خرید و ۲8هزار و ۶1۷تومان برای فروش قیمت 
خورده بود.صرافی ملی قیمت دلار را نسبت به روز گذشته حدود 100تومان کاهش داده و به 
این ترتیب این اسکناس آمریکایی با قیمت ۲۴هزار و ۷5۷تومان برای خرید و ۲5هزارتومان 
برای فروش در این صرافی نمایان شد.روز گذشته دلار در صرافی ملی، ۲۴هزار و 8۶۹تومان 
برای خرید و ۲5هزار و 11۹تومان برای فروش تعیین شده بود.یورو نیز امروز در این صرافی 
با قیمت ۲8هزار و 15۷تومان برای خرید و ۲8هزار و ۴۴0تومان برای فروش معامله می شود 
در حالی که نســبت به دیروز 100تومان کاهش یافته است و روز گذشته در قیمت ۲8هزار و 
۲۴8تومان برای خرید و ۲8هزار و 53۲تومان برای فروش معامله می شد.روزگذشته بازار ارز 
تقریبا در ثبات به کار خود ادامه داد، اما بنظر می رســد تحت تاثیر اخبار رفع تحریم یکی از 
نفتکش های مرتبط با ایران دلار آزاد اندکی کاهش را تجربه کرده باشــد. هرچند در مجموع 
با امیدواری فعالان بازار به دســتیابی ایران به یک توافق با غرب، بنظر می رســد ثبات فعلی 
قیمت دلار تا زمانی که اخبار جدی تری از وین به گوش برسد، ادامه خواهد داشت.این روزها 
بازار ارز بیش از هر زمانی از تصمیمات ناگهانی خودداری می کند و چشم انتظار اخبار جدیدی 
از وین است تا مسیر خود را انتخاب کند. هرچند برخی معتقدند که خودداری دلار از کاهش 
بیشــتر قیمت به دلیل طولانی شدن روند دستیابی به توافق است، اما تحلیلگران توقف دلار 
در محدوده فعلی خود را نشانه این می دانند که امیدهای زیادی برای دستیابی به یک توافق 

در میان معامله گران وجود دارد و به همین دلیل است که دست از معامله کشیدند.

باخبر باشید

مجلس به دنبال افزایش حداقل حقوق؛

بازنشتگان تامین اجتماعی چشم انتظار 1401
اجرای  شــدن  دائمی  اقتصادی/  ســرویس 
همســان ســازی حقوق و افزایــش میزان 
مستمری تامین اجتماعی مطالبه بازنشستگان 
این سازمان اســت و این گروه خواهان رفع 
تبعیض میان خود و بازنشســتگان لشکری و 

کشوری هستند.
براســاس ماده ۹۶ قانون تامیــن اجتماعی، 
ســازمان تامیــن اجتماعــی وظیفــه دارد 
کارافتادگی  از  بازنشســتگی،  مستمری های 
کلــی و مجموع مســتمری بازمانــدگان را 
متناســب با هزینه زندگی افزایش دهد. این 
افزایش بایــد در فواصل زمانی معین حداقل 
سالی یکبار و با تصویب هیات وزیران انجام 

شود.
رییس کانون بازنشســتگان ســازمان تامین 
اجتماعی گفت: در بین بازنشســتگان کشور 
تعداد حداقل بگیر های صندوق کشــوری و 
لشــکری کم اســت در حالی که ۶0 درصد 
را  اجتماعی  تامیــن  بازنشســتگان  جمعیت 

حداقل بگیر ها تشکیل می دهند.
به گفته  دهقــان کیا میانگین حقوق دریافتی 
بازنشستگان لشکری بالاتر از میانگین حقوق 
بازنشستگان کشوری است و میانگین حقوق 
کشوری ها از بازنشســتگان تامین اجتماعی 

بیشتر است.
 حقوق یک بازنشسته حداقلی بگیر با ۲0 سال 
ســابقه کار با عائله مندی و ۲ فرزند در سال 
۹8 یک میلیون و ۶00 هزار تومان بوده است 
که پس از انجام دو مرحله همسان سازی در 

سال جاری به سه میلیون و ۹00 هزار تومان 
تومان افزایش یافته و برای آن هایی که 30 
سال ســابقه کار دارند ۴میلیون و  ۲00 هزار 

تومان است.
تامین اجتماعی ماهیانه 5 هزار میلیارد تومان 

کسری بودجه دارد
ســازمان تامین اجتماعی امسال بیش از 1۷ 
هــزار میلیارد تومان برای حقوق مســتمری 
بگیــران و بازنشســتگان پرداخــت کرده و 

ماهیانه 5 هزار میلیارد تومان کســری برای 
پرداخت حقوق دارد.

تلفیق گفت: مجلس  سخنگوی کمیســیون 
در قانون بودجه ســال 1۴00 منابعی را برای 
اجرای همسان ســازی حقوق بازنشســتگان 
قرار داد که این موضوع برای بازنشســتگان 
کشوری و لشکری تقریبا انجام شد، اما برای 
بازنشســتگان تامین اجتماعی اجرایی نشده 

است.
او گفت: نماینــدگان در کمیســیون تلفیق 
بودجه 1۴01 حــدود ۹0 هزار میلیارد تومان 
بــرای تادیه دیون دولت به ســازمان تامین 
اجتماعــی مصوب کردند تــا دولت از طریق 
واگذاری سهام و پرداخت بدهی خود، دست 
ســازمان تامین اجتماعی را بــرای پرداخت 

معوقات و حقوق بازنشستگان باز کند.
اجتماعی  تامین  بازنشستگان  حقوق  افزایش 

در دستور کار مجلس قرار می گیرد 
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اســلامی از برگــزاری نشســت مشــترک 
این کمیســیون بــا نماینــدگان کانون های 
بازنشســتگان سازمان تامین اجتماعی شامل 
بنیاد  تامین اجتماعی،  دســتگاه های اجرایی 
شــهید، کمیته امداد، هلال احمــر، وزارت 
ارتباطــات، وزارت نیرو، بنیاد مســتضعفان، 

مجلس و جهاد کشاورزی خبر داد.
محمدرضا پورابراهیمی در نشست با اعضای 
ســتاد هماهنگی کانون های بازنشســتگان 
دستگاه های اجرایی مشمول تامین اجتماعی 

اظهــار کرد: یکی از مهــم ترین موضوعات 
بحث افزایش مســتمری بازنشستگان تامین 

اجتماعی است.
وی تصریح کرد: در ســال 1۴00 به استناد 
مصوبات مجلس و قانون برنامه ششــم مقرر 
شد حداقل ها در خصوص افزایش حقوق این 
گروه اجرایی شود که به دلایل مختلف انجام 

نشده است.
نماینــده مــردم کرمــان و راور در مجلس 
شورای اســلامی اظهار داشت: عدم اجرای 
کامل مصوبات مجلس در خصوص افزایش 
بازنشســتگان تامین اجتماعی کشور  حقوق 
مطرح و در این نشست به طور مفصل بحث 
و قرار شــد گزارش کاملی در قالب یک نامه 
به کمیسیون اقتصادی ارائه و تصمیم گیری 

شود.
وی بــه نگرانی در خصــوص نگرفتن منابع 
کافــی در بودجه 1۴01 اشــاره کرد و افزود: 
تعهــدات افزایــش میزان حقوق متناســب 
سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی با 
شــاغلان در سال 1۴01 منابع در نظر گرفته 

نشده است.
 وی ادامــه داد: این امــر یکی از موضوعات 
مهم است که در این جلسه نمایندگان کانون 
های بازنشستگان حضور داشتند و موارد مورد 

نظر این قشر را مطرح کردند.
رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی گفت: قرار اســت نشست مشترک 
بازنشستگان سازمان  نمایندگان کانون های 

تامین اجتماعی کشــور با حضور وزیر رفاه و 
تامیــن اجتماعی و رییس ســازمان برنامه و 
بودجه بزودی در کمیسیون اقتصادی تشکیل 
شود و آخرین وضعیت اجرای ناقص پرداخت 
های تعهدات دولت در بخش بازنشســتگی 
در ســال 1۴00 بــرای تامیــن اجتماعــی 
پیگیری شــود و موضوع پیــش بینی های 
لازم در بودجه 1۴01 برای حل مشــکلات 
بازنشســتگان تامین اجتماعی در دستور کار 

قرار گیرد.

 حقوق یک بازنشسته 
حداقلی بگیر با 20 سال سابقه 
کار با عائله مندی و 2 فرزند 
در سال ۹۸ یک میلیون و 600 
هزار تومان بوده است که پس 
از انجام دو مرحله همسان 
سازی در سال جاری به سه 
میلیون و ۹00 هزار تومان 
تومان افزایش یافته و برای 
آن هایی که 30 سال سابقه 
کار دارند 4میلیون و  200 
هزار تومان است

قرار است نشست 
مشترک نمایندگان کانون های 
بازنشستگان سازمان تامین 
اجتماعی کشور با حضور وزیر 
رفاه و تامین اجتماعی و رییس 
سازمان برنامه و بودجه بزودی 
در کمیسیون اقتصادی تشکیل 
شود و آخرین وضعیت اجرای 
ناقص پرداخت های تعهدات 
دولت در بخش بازنشستگی در 
سال 1400 برای تامین اجتماعی 
پیگیری شود و موضوع پیش 
بینی های لازم در بودجه 1401 
برای حل مشکلات بازنشستگان 
تامین اجتماعی در دستور کار 
قرار گیرد

جزئیات واریز سود سهام عدالت پیش بینی قیمت خودرو تا پیش از سال نو 
بررسیها نشان می دهد دارندگان سهام عدالت یک میلیون 
تومانی بابت سود شرکتها در سال 13۹۹ حدود یک میلیون 

و ۲00 هزار تومان دریافت خواهند کرد.
به گزارش  روزنامه صبح  امروز به نقل از تســنیم، بر اساس 
محاســبات انجام شــده و اعلام رئیس سازمان خصوصی 
ســازی، احتمالا تا پایان ســال حدود ۶00 هزار تومان به 
حساب هر سهامدار )دارندگان برگ سهام عدالت 53۲ هزار 
تومانی(پرداخت شــود، همچنین دارندگان سهام عدالت 1 
میلیون تومانی حدود یک میلیــون و  ۲00 هزار تومان به 

عنوان سود سال 13۹۹ دریافت خواهند کرد.
گفتنی است، سود ســال ۹۹ سهام عدالت شرکت های غیر 
بورســی حدود ۲800 میلیارد تومان و ســود شرکت های 
بورســی رقمی حدود ۲۹ هزارو ۲00 میلیارد تومان اســت.  
جمع ســود ۲ شرکت بورســی و غیربورسی عددی معادل 
حدود 31 هزار میلیارد تومان اســت که این رقم باید میان 
۴۹ میلیون ســهامدار توزیع شــود و بر این اساس تا پایان 
سال به هر سهامدار  احتمالا رقمی حدود ۶00 هزار  تومان 

پرداخت می شود.
لازم به ذکر اســت، سود ســهام عدالت در سال ۹8 برای 
سهام عدالت یک میلیون تومانی حدود ۴00 هزار تومان و 

سهام عدالت 53۲ هزار تومانی ۲00 هزار تومان بود.
سود سهام عدالت در سال ۹5 برای دارندگان سهام عدالت 
یک میلیونی 150 هزار تومان بود که این مبلغ در سال ۹۶ 
به حدود 1۷5 هزار تومان و در سال ۹۷ به ۲05 هزار تومان 
رســید. در سال  ۹8 اما با رشــد قابل توجهی به ۴00 هزار 
تومان رســید برای ســال ۹۹ نیز رقم به ۶00 هزار تومان 
رســیده اســت که با توجه به این مطلب که سود عملکرد 
سالیانه شرکت های سرمایه پذیر باید حداکثر یک سال بعد 
از پایان ســال مالی به حسابشان واریز شود این سود ۶00 
هزار تومانی تا پایان 1۴00 باید برای سهامداران واریز شود.

ایــن نکته نیز باید تاکید شــود که رقم ۶00 هزار تومان بر 
اســاس یک برآورد اولیه بوده و جزدیات کامل توزیع سود 
ســهام عدالت در جلسه روز چهارشنبه شورای عالی بورس 

مشخص خواهد شد.
گفتنی است، جمع سود سال نود و هشت که سال گذشته به 
حساب سهامداران پرداخت شد حدود ۹هزار و 500 میلیارد 
تومان بود که امســال این عدد به بیش از 31 هزار میلیارد 

تومان رسیده است.
نکته: جمع سود شرکت های بورسی و غیر بورسی نسبت به 

سال ۹8 به حدود 3 برابر افزایش پیدا کرده است.
سود سال 98 به طور كامل پرداخت شد؟

عملکرد سالیانه شرکت های سرمایه پذیر باید حداکثر یکسال 
بعد از پایان سال مالی به حسابشان واریز شود سال گذشته 
ســوده عملکرد ســال ۹8 قرار بود تا پایان اسفند ۹۹ واریز 
شود که متاســفانه به دلیل ناهماهنگی وزارت اقتصاد 50 
درصد از ســود واریز شده و 50 درصدی که قرار بود بعد از 
عید واریز شود در تیرماه به میزان ۴0 درصد واریز شد حتی 
برخی از شــرکت ها مانند مخابرات از واریز سود سهامداران 
عدالت خــودداری کردند که به گفته مقامات بورس پرونده 

این شرکت از طریق قضایی پیگیری می شود.

آوا فلاح
بسیاری از مشــتریان بازار خودرو سر دو راهی خریدن یا 
نخریدن خــودرو مانده اند. برخی با گمــان احیای برجام 
منتظر هستند که خودروی مورد نیاز خود را پس از روشن 
شــدن تکلیف برجام بخرند و برخی دیگر مردد هستند که 
با طولانی شــدن انتظار، بازار با اوج فروش اســفند ماه و 

تقاضاهای نوروزی مواجه شود و قیمت ها بالا برود. 
محمدرضا نجفی منش، رییس انجمن قطعه سازان همگن 
خودرو در ایــن زمینه به اقتصاد آنلاین مــی گوید:  تنها 
مصرف کنندگان واقعــی خرید کنند. چون در این صورت 

وضعیت سود و زیان تاثیری بر آنها نخواهد گذاشت.
او توضیح می دهد: پیش بینی قیمت خودرو در حال حاضر 
بســیار سخت است . قیمت خودرو به عوامل بسیار زیادی 
از جمله نرخ ارز، احتمال احیای برجام و بســیاری از موارد 
دیگر بســتگی دارد اگر تفاهم سیاسی در وین انجام شود 
و نرخ ارز کاهش پیدا کند، قیمت خودرو نیز کاهشــی می 
شود. اگر تفاهم انجام نشود و قیمت ارز افزایش یابد قیمت 
خــودرو پا به پای قیمت دلار در بــازار عوض و بدل می 

شود . 
او در ادامه افزود: افزایش قیمت خودرو این روزها به خاطر 
نرخ دلار است و هرچند که مسئولین دوست ندارند اقتصاد 
وابســته به دلار باشد اما در عمل این وابستگی وجود دارد 
و نوســانات نرخ  دلار باعث نوسان قیمت محصولات می 
شود. البته باید گفت که اگر نرخ دلار صعودی شود قیمت 
ها به سرعت افزایشی می شود اما اگر نرخ دلار نزولی شود 

کاهش قیمت به آهستگی اتفاق می افتد.
خریداران خودروهای خارجی در خطر زیان دهی

امیرحسن کاکایی، کارشــناس صنعت خودرو هم در این 
زمینه به اقتصاد آنلاین می گوید: پاســخ به این سوال که 
مردم برای خرید خودرو اقدام کنند یا تا ســال دیگر دست 

نگه دارند بســیار سخت اســت. از یک طرف اگر احیای 
برجــام اتفاق بیافتد، دلار به طور موقت افت قیمت خواهد 
داشــت و در پی آن قیمت خودرو افــت معنی داری پیدا 
می کند و در این وضعیت ســرمایه گذاران در بازار خودرو 
زیان شدیدی را تجربه خواهند کرد اما برعکس اگر احیای 
برجــام اتفاق نیافتد جدا از افزایــش قیمت دلار، وضعیت 
صنعت خودرو هم خوب نخواهد بود و افزایشی خواهد شد. 
او تاکید می کند: اگر برجام احیا شــود بیشــترین کاهش 
قیمت درباره خودروهای خارجی رخ می دهد و خودروهای 

داخلی از کاهش قیمت دلار چندان متاثر نخواهند شد. 
کاکایــی در ادامه افزود: به نظر من در شــرایط فعلی تنها 
مصرف کنندگان، خودرو مورد نیاز خود را خریداری کنند. 
در این وضعیت چه در شــرایط سود باشند چه زیان فرقی 
برای آنها ندارد و در حال اســتفاده از وسیله خود هستند و 
من می توانم این ادعا را داشــته باشم که میزان زیان آنها 

زیاد نخواهد بود. به این دلیل که مصرف کننده هستند.
این کارشناس صنعت خودرو تاکید می کند: اما من در حال 
حاضر ســرمایه گذاری در صنعت خودرو را پیشنهاد نمی 
کنم. در وضعیت فعلی برای سرمایه گذاری بهتر است که 
مردم دست نگه دارند و در بازارهای مطمئن تری سرمایه 

خود را وارد کنند.
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فوتی های اومیکرون هنوز شروع نشده است
یک اپیدمیولوژیست و استاد دانشگاه علوم پزشکی 
تهران، با اشــاره به شــیوع اومیکرون در کشور، 
گفت: مرگ های ناشــی از اومیکرون هنوز شروع 

نشده و به قله این بیماری نرسیده ایم.
مسعود یونســیان، ضمن هشدار نســبت به روند 
افزایشــی ابتلاء به کرونا در کشور و شدت گرفتن 
آن در چند روز اخیر، اظهار داشــت: در شاخه بالا 
رونده مــوج اومیکرون قرار داریــم و بروز مجدد 

مرگ های بالای 100 بیمار در روز دور از انتظار نیست.
وی با مقایســه میزان بستری و فوتی ها در دو ســویه دلتا و امیکرون، افزود: در پیک ششم، 

میزان فوتی ها حدود ۴ برابر بیشتر از سویه های قبلی است.
یونســیان با انتقاد از روند پوشش واکسیناسیون در کشور، گفت: میزان واکسیناسیون در کشور 
نســبت مناسبی نیست و مرگ های ناشی از اومیکرون هنوز شروع نشده و به قله این بیماری 

نرسیده ایم.
وی بــا اعلام اینکه در حال حاضر روزانه ۲5 درصد افزایش موارد ابتلا داریم، افزود: در حالت 
تصاعدی و به فاصله 3 تا ۴ روز، موارد ابتلا ۲ برابر می شود. به طوری که آمار ۲8 هزار مبتلا، 

در ۴ روز آینده به 5۶ هزار مبتلا و هفته آینده به بالای 100 هزار نفر خواهد رسید.

  تهدید مضاعف »امُیکرون« برای پرخطرها
رییس بیمارستان رسول اکرم )ص( از افزایش موارد بستری کرونایی در بخش های بیمارستانی 
و آی ســی یو خبر داد و گفت: اگر قرار باشــد حجم بالایی از موارد ابتلا را داشته باشیم، افراد 
گروه های پرخطر، حتی در شکل خفیف همه گیری هم حتما پایشان به بخش های بیمارستانی 

و بستری باز خواهد شد.
دکتــر تقی ریاحی در گفت وگو با ایســنا، دربــاره وضعیت مراجعات کرونایی و بســتری در 
بیمارســتان رسول اکرم )ص(، گفت: اوایل دی ماه هیچ بیمار کاندیدای بستری در آی سی یو 
نداشــتیم و بعد از دو سال بخش های آی سی یو برای بیماران کرونایی بسته شد. در عین حال 
میزان بستری کرونایی در بخش ها نیز بسیار محدود بود. البته به صورت پراکنده بیمار کرونایی 

در بخش داشتیم، اما محدود بود.
وی افزود: این درحالی اســت که طی 10 تا 15 روز گذشته هم میزان مراجعات سرپایی کرونا 
افزایش یافته و به طبع آن میزان مراجعات بستری مان هم بالا رفته است. در عین حال باتوجه 
به وخامت حال برخی از مبتلایان به کرونا، بخش آی ســی یو را برای بیماران کرونایی مجددا 
باز کردیم. همچنین اکنون در بخش تنفســی مان هم بیماران کرونایی بستری شده و در حال 

ارائه خدمت به بیماران هستیم.
ریاحی گفت: به طور واضح بیماران سرپایی مبتلا به کرونا بیشتر شده اند. حتی برخی بیماران 
عادی با فکر اینکه ســرما خورده اند، مراجعه می کنند، اما  بعد مشــخص می شود که به کرونا 

مبتلا شده اند.
وی تاکید کرد: هرگونه علائم تنفســی و ســرماخوردگی را باید ابتلا بــه کرونا تلقی کرد و 

پروتکل های بهداشتی مربوطه را برای عدم انتقال بیماری به دیگران رعایت کرد.
ریاحی افزود: پیش بینی می شــود با توجه به رفتار ویــروس امُیکرون طی روزها و هفته های 
آینده باید شــاهد افزایش موارد بستری بیماران و حتی افزایش بستری در بخش های مراقبت 

ویژه باشیم.
رییس بیمارستان رسول اکرم )ص( گفت: رفتار امُیکرون قطعا به شدت رفتار سویه دلتا نیست، 
اما اگر قرار باشــد حجم بالایی از موارد ابتلا را داشــته باشیم، افراد گرووه های پرخطر، مانند 
افراد مســن، مبتلایان به بیماری های زمینه ای و ... در معرض خطرند و حتی در شکل خفیف 

همه گیری هم حتما پایشان به بخش های بیمارستانی و بستری باز خواهد شد.

  اثربخشی واکسن »پاستوکووک« بر امُیکرون 
رییس انســتیتو پاســتور ایران با اعلام اثربخشی 
مشــترک  )تولیــد  »پاســتوکووک«  واکســن 
انستیتوپاســتور ایران و انســتیتو فینلای کوبا( بر 
واریانــت امُیکرون کووید 1۹، گفــت: هفته آتی 
اســتان ها  پاســتوکووک پلاس تحویل  محموله 
خواهد شــد، اما تاکید بر آن شده که منحصرا به 
افرادی که قبلا واکسن پاســتوکووک را دریافت 

کرده اند، تزریق شود.
دکتر علیرضا بیگلری در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت مصرف و تولید واکسن پاستوکووک 
در کشــور، گفت: واکسن پاســتوکووک تنها واکسن داخلی اســت که در حال حاضر مجوز 
اســتفاده در کودکان را نیز دارد که در دو نوبت با فاصله یک ماه به گروه های ســنی زیر 18 

سال تزریق می شود.
بیگلــری گفت: در عین حال در افراد بالاتر از 18 ســال واکســن یادآور این واکســن بنام 

پاستوکووک پلاس با فاصله یک ماه به عنوان دز سوم تزریق می شود.
پاستوكووک تنها واكسن دارای دز یادآور در دنیا

وی با بیان اینکه حدود 15 میلیون دز از این واکســن در اختیار وزارت بهداشــت است، افزود: 
پاستوکووک پلاس تنها واکسن کوید-1۹ دنیاست که اساسا با هدف تزریق به عنوان دز یادآور 
طراحی و تولید شده است. همچنین از آنجایی که می تواند به عنوان دز یادآور سایر واکسن ها 
نیز استفاده شود، با اســتقبال بسیار زیاد و گسترده مردمی مواجه شده که نشانگر کیفیت این 

واکسن و اعتماد یکصد ساله مردم به واکسن های تولیدی انستیتو پاستورایران است.
اثرگذاری پاستوکووک بر امُیکرون

بیگلری ادامه داد: اکنون هم که مشــخص شــده این واکسن بر روی واریانت امُیکرون موثر 
اســت، قطعا درخواســت ها برای تزریق آن بسیار افزون تر خواهد شــد. در عین حال واکسن 
تحویلی پاســتوکووک پــلاس به عنوان دز یادآور به افرادی نیز تزریق می شــود که ســایر 

واکسن ها مانند سینوفارم را دریافت کرده اند.
تحویل محموله جدید پاستوكووک پلاس؛ هفته آتی

وی با بیان اینکه بدیهی اســت برای بیش از ۶0 میلیون نفر که واکســن های متفرقه از جمله 
ســینوفارم را تزریق کرده اند، امکان تامین پاســتوکووک پلاس وجود ندارد، گفت: هفته آتی 
محموله پاســتوکووک پلاس تحویل استان ها خواهد شد، اما تاکید شده که بدلیل در اولویت 
قرار داشتن کســانی که در نوبت های قبل واکسن پاستوکووک را دریافت کرده اند، منحصرا 

به این افراد تزریق شود.
رییس انســتیتو پاســتور ایران گفــت: البته برای کودکان پاســتوکووک تزریق می شــود و 
پاستوکووک پلاس نیاز نیست. خوشبختانه واکسن پاستوکووک به وفور در کشور وجود دارد.

  افزایش دوباره شهرهای قرمز و نارنجی 
کرونا در کشور

به دنبــال روند صعــودی ابتلا به 
کرونا در پیک ششــم و با ســویه 
امیکرون، بستری های ناشی از این 
بیماری نیز در حال افزایش اســت؛ 
کــه طبــق جدیدترین  به طوری 
رنگ بندی اعلام شــده، اکنون ۴۲ 
شــهر در کشــور در وضعیت قرمز 

کرونا قرار گرفته اند.
طبق جدیدترین رنگ بندی کرونایی 
شــمار شهرهای  کشور،  شهرهای 
قرمز و نارنجی افزایش یافته است.

بنابر اعلام کانال تلگرامی وزارت بهداشــت، در حال حاضر  ۴۲ شــهر در وضعیت قرمز، 1۴۲ 
شهر در وضعیت نارنجی، ۲30 شهر در وضعیت زرد و تنها 3۴ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

از کرونا

این یک حراج 
فوق العاده است
 واگذاری سرمایه های ارزشمند به جای بدهی؛ 
برنامه شهرداری مشهد تا پایان سال 1400

واگذاری  لایحه  تصویب 

انه
یگ

ی 
تض

مر
گار

برن
خ

زمین و مســتغلات به 
بابت  شــهر  بانــک 
تسویه بخشی از دیون 
این  بــه  شــهرداری 
و  بیســت  در  بانــک، 
علنی  جلســه  چهارمین 
شــورای اســلامی شهر 
نشان میدهد که مدیریت 
شهری به دنبال این است 
تا بخشــی از بدهی های 
بانکی را با واگذاری زمین و مستغلات تسویه 
کند تا بتواند مسیر را برای دریافت تسهیلات 

جدید فراهم سازد.
به گزارش روزنامه صبح امروز، در نشســت 
خبــری شــهردار مشــهد کــه ۶ بهمــن 
1۴00برگزار شد خبرنگار صبح امروز با ارائه 
اطلاعاتی از شکســت پروژه دریافت وام از 
بانک شــهر به میزان ۶0 هزار میلیارد ریال 
در ماه های گذشــته به دلیل وضعیت قرمز 
شهرداری مشهد در بانک مرکزی و سررسید 
تسهیلات اخذ شده توسط دوره های گذشته 
از بانک شــهر این ســوال را مطرح کرد که 
»آیا بناســت تا شهرداری مشهد بابت بدهی 
های سررســیده شــده، املاک و مستغلات 
به بانک شــهر بدهد«  که شهردار با لحنی 
سوالی پاسخ داد: » کدام املاک و مستغلات 
را بدهیــم ؟« و این جملــه را یک بار دیگر 

تکرار کرد.
دم خروسی  كه در صحن علنی بیرون زد

اطلاعات لایحه ارســالی از سوی شهرداری 
به شــورای شهر نشــان میدهد که مدیران 
ارشد شهرداری مشهد ســه ماه قبل از این 
اظهارات شــهردار،در تاریــخ 1 آبان 1۴00 
اطلاعات زمین و پروژه های پیشنهادی خود 
را که قصد واگذاری شــان را داشــته اند در 
جلسه ای در اختیار مدیران ارشد بانک شهر 

قرار می دهند.
باید از شهردار سوال پرسید که چرا در پاسخ 
به ســوال روشن و شــفافی که در خصوص 
واگــذاری املاک و مســتغلات به بانک ها 
جهت تســویه بخشــی از دیون شهرداری 
مشهد پرسیده شــده، در خصوص جلسه با 
مدیران بانک شــهر سخنی به میان نیاورد و 
تنها به گفتن » کدام املاک و مستغلات؟ » 

بسنده کرده است.
قیمت كارشناسی شده برای كوچه پس 

كوچه های كوهسنگی مناسب است
غلامحســین صاحبی عضو شورای اسلامی 
شهر مشــهد در زمان بررسی این لایحه با 
اعتراض به وضعیت کنونی شهرداری مشهد 
و بانک شــهر گفت: نماینده شــهرداری از 
بانک شــهر به عنوان بازوی قوی مدیریت 
شــهری یاد می کند اما سوال این است که 
چرا بانک شــهر حســاب های شهرداری را 
بســته و تســهیلات به ما نمیدهد؛ این چه 
بازوی توانمندی است که حساب های ما را 

مسدود میکند؟
وی همچنین به عنــوان مخالف دو فوریت 
این لایحه بیان کــرد: چرا لایحه را ضربتی 
و دوفوریتی به شورای شهر میاورید تا سریع 
رای بیاورد و مشــکلات بانک شــهر را حل 
کند؟ ضمن اینکه زمینی که در کنار ایستگاه 
قطار شــهری واقع شده به قیمت کوچه پس 

کوچــه های کوهســنگی قیمــت گذاری و 
کارشناسی کرده اند. 

سرمایه های شهر، قربانی بی تعهدی 
مدیران سابق شهری

تســهیلات دریافتی از بانک ها به خصوص 
بانک شهر در سالهای گذشته یکی از روش 
های تامین منابع مالی برای شهرداری مشهد 
بوده که بخشــی از آن ها مربوط به انتشــار 
اوراق مشــارکت قطار شهری و بخشی دیگر 
به تسهیلات نقد دریافتی از این بانک مربوط 

است.
برگشــت خوردن چندین چک در سیســتم 
بانکی کشــور متعلق به مدیران و ســازمان 
های شهرداری مشهد و انباشت بدهی های 
سررسید شــده، وضعیت مدیریت شهری را 
در بانــک مرکزی به رنــگ قرمز درآورد که 
سبب شد تا شــهرداری نتواند برای دریافت 

تسهیلات جدید به بانک ها مراجعه کند.
مدیران سابق در دوره پنجم مدیریت شهری 
با صرف منابــع مالی در پروژه های پرهزینه 
به انباشــت بدهی هــای بانکی به نوعی بی 
توجهی کرده و ســبب شدند تا امروز مدیران 
شهری در دوره ششم برای رفع این موانع و 
تسویه بخشی از بدهی ها به سراغ واگذاری 
زمین هایی با ارزش افزوده فوق العاده بروند 
تا شاید به صورت موقت گره از کار شهرداری 
مشهد در سیســتم بانک مرکزی باز شود و 
بتوانند تســهیلات مجدد جهت تامین منابع 
مالی  برای گذران یومیه مدیریت شــهری را 

دریافت کنند.
شهرداری چه چیزی قرار است بدهد؟

پــس از ورود به خیابان کوهســنگی و 
طی مســیری کوتاه به چهارراه الندشت 
ایــن چهارراه  میرســید، پس از عبوراز 
دقیقا روبه روی ساختمان دادگاه انقلاب 
بین کوهســنگی 10 و 1۲،  زمین ۴803 
متری با کاربری مســکونی در حاشــیه 

خیابــان وجود دارد؛ مبلــغ درنظر گرفته 
شده برای این زمین ۲0۴ میلیارد تومان 
یعنی متری ۴۲ میلیون تومان است؛ این 
موضوع ســبب شد تا با حضور در منطقه 
و بررسی وضعیت فعلی زمین مذکور، از 
مشــاورین املاک در این خیابان پرس 
و جو را آغاز کنیم.اولین مشــاور املاک 
در پاســخ به این ســوال که زمین خام 
در حاشــیه خیابان کوهسنگی چه قیمت 
است گفت« این خیابان تنها ۲ زمین خام 
برای استفاده دارد که یکی ۲۲00 متر با 
کاربری باغی و دیگری ۴800 متر زمین 
با کاربری مســکونی می باشد که متعلق 
به شهرداری اســت که در بازار فعلی در 
کمترین حالت هر متر آن بین ۴5 تا 50 

میلیون تومان قیمت دارد.
دومین مشــاور املاک در این خصوص 
گفت: اگر بنا باشــد که پروانه مسکونی 
برای چنیــن زمینی در حاشــیه خیابان 
کوهســنگی صادر شــود ارزش تقریبی 
زمین بیــن 55 تا۶5 میلیون تومان برای 
هر متر است که بازهم بستگی به تراکم 

و کاربری آن زمین دارد.
وی عنوان کرد: وضعیــت بازار زمین و 
مسکن در کلانشهرها به خصوص مشهد 
تا حد زیادی راکد اســت اما باید به این 
نکته توجه کرد که زمین خام در حاشــیه 
خیابان کوهســنگی با کاربری مسکونی 

دارای ارزش افزوده زیادی است.
در جریان بررســی ارقــام موجود برای 
زمین های خام در خیابان کوهسنگی با 
مراجعه به اپلیکیشن دیوار و رصد قیمت 
شــاهد وجود زمین هایــی 1000 متری 
با قیمت هایی بیــن 55 الی 80 میلیون 

تومان بودیم.

266 میلیارد تومان پروانه به نام بانک 
شهر

شــهرداری مشــهد در توافق انجام شده با 
بانک شــهر مقرر می کند کــه ارزش ریالی 
عوارض صدور پروانه ســاختمانی برای این 
زمین را معادل ۲/۶۶0/3۴۶/11۲/5۷۲ ریال 
بر اســاس پیش نویس پروانه ساختمانی که 
مــلاک عمل و مورد تائید طرفین بوده را نیز 
به بانک شــهر اعطا کرده تا بانک جمعا مبلغ 
های  بدهی  از  ریال   ۴/۷00/3۴۶/11۲/5۷۲
شهرداری مشــهد را از دیون سررسید شده 

کسر کند.
اگر به ســامانه فاش مراجعــه کنید خواهید 
دید کــه این زمیــن به بیــش از10 قطعه 
مجزا تقســیم شده اما اطلاعاتی در خصوص 
بسیاری از این قطعات ارائه و بارگذاری نشده 
و عملا مشــخص نیست که میزان تراکم در 
این زمین به صورت کلی چه میزان اســت.« 
تصویر ضمیمه«مدیران شهرداری باید به این 
ســوال پاسخ دهند که در پروانه ۲۶۶ میلیارد 
تومانی که برای زمین مذکور به بانک شــهر 
میدهند چه میزان تراکم مسکونی یا تجاری 

و امتیازات دیگر در نظر گرفته شده است؟
واگذاری سرمایه های ارزشمند به جای 
بدهی؛ برنامه شهرداری مشهد تا پایان 

سال 1400
مدیران شــهری و شهردار مشــهد تصمیم 
گرفته اند تــا به جای منتظــر ماندن برای 
رســیدن کمک مالــی از ســوی دولت و یا 
تدوین طرح و لایحه ای در راســتای ایجاد 
درآمدهای پایدار شــهری، تنها برای خروج 
از وضعیــت قرمــز بانک مرکــزی و ایجاد 
شرایط برای دریافت تسهیلات جدید بازهم 
ســرمایه های باارزش شهر را بابت بدهی به 
طلبکاران خود که بزرگترین آن بانک شــهر 

اســت واگذار کنند.اعضای شورای شهر در 
بخش دوم لایحه ی »تعیین و تکلیف بدهی 
های شهرداری به بانک شهر« که به امضای 
شهردار مشهد رســیده بود تصویب کردند تا 
در ازای بدهــی هایی که از این پس تا پایان 
سال 1۴00 سررسید خواهد شد، پروژه نرگس 
۲ } با کاربری پارکینگ، مسکونی، تجاری{ 
واقع در نبش میدان امیرالمومنین)ع( )منطقه 
ثامن( را طی فرایندی مشــابه به بانک شهر 

واگذار کنند.
حاتمی سرپرست معاونت اقتصادی شهرداری 
مشهد در جریان بررسی این لایحه در صحن 
علنی شــورای شــهر گفته بود« با واگذاری 
این دو زمین به همراه پروانه به بانک شــهر، 
بدهی سررسید تا پایان سال 1۴00 و شاید دو 
ماه ابتدایی سال1۴01 تسویه شده و شرایط 
برای اخذ تسهیلات جدید از بانک شهر ایجاد 

خواهد شد«.
آیندگان از این شهر سهم دارند

انتظارات از تیم اقتصادی مدیریت شهری 
این بود تا با شناسایی ظرفیت های عظیم 
اقتصادی در شــهر مشــهد زمینه را برای 
ســوق دادن تامین بودجــه از درآمدهای 
پایدار شــهری فراهم ســازند اما در کمال 
تعجب شــاهد آن هستیم که چاره اندیشی 
مدیران شهرداری مشهد برای تامین منابع 
مالــی جدید و رفع بدهی های بانک منجر 
به واگذاری زمین و پروژه های شهری به 
طلبکاران بانکی است؛ زمین و پروژه هایی 
که ســهم آیندگان از این شهر هستند اما 
این روزها قرار است تا گره از کار مدیرانی 
باز کند که در این شــش ماه نتوانستند به 
وعده های خود در حوزه مالی و اقتصادی 
به خصوص درآمدهــای پایدار جامه عمل 

بپوشانند.

نرخ تخریب تالاب ها سه برابر جنگل ها
مدیر ملی طــرح حفاظــت از تالاب های ایران 
مهم ترین دســتاورد این طــرح را تغییر رویکرد 
از حفــظ پهنه آبی تالاب بــه مدیریت یکپارچه 

حوضه آبریز عنوان کرد.
بــه گزارش روزنامــه صبح امــروز، مهری اثنی 
عشــری همزمان با ۲ فوریــه )13 بهمن( روز 
جهانــی تالاب ها موضوع تالاب هــا را فراتر از 
مرزهای جغرافیایی کشورها عنوان و اظهارکرد: 
موضوع پروژه های مشــترک بین المللی و درگیر 
شدن کشورهای دیگر در موضوع محیط  زیست 
و تالاب ها امری اجتناب ناپذیر است چون پیامد 
اثرات محیط زیســتی به مرزهــای جغرافیایی 

محدود نمی شود. 
وی، موضــوع تالاب ها را یــک دغدغه جهانی 
توصیف کــرد و افزود: بر اســاس چشــم انداز 
جهانی که کنوانســیون رامسر در گزارش سال 
۲0۲1 خود اعلام کرده اســت از سال 1۹۷0 تا 
الان 35 درصد تالاب هــای موجود در جهان را 
ازدســت داده ایم و این تالاب ها تخریب شده اند و 
این نرخ سه برابر بیشتر از نرخ تخریب جنگل ها 
اســت. مدیر ملی طرح حفاظــت از تالاب های 
ایران خاطرنشــان کرد: در همین گزارش اذعان 
شــده بیشــترین تهدیدی که در حــال حاضر 
تالاب ها با آن مواجهنــد موضوع تغییر کاربری 
اراضی اســت. عمده ترین ایــن تغییر کاربری ها 
مربوط به بخش کشــاورزی است که بیشترین 

مصرف کننده آب در حوضه های آبریز است.
اثنی عشــری در خصــوص طــرح حفاظت از 

تالاب هــای ایران هم گفت: طــرح حفاظت از 
تالاب های ایران از سال ۲005 میلادی شروع به 
کار و در فازهای مختلف، حمایت های گوناگون 
بین المللی را در کنــار حمایت های دولت برای 
حفاظــت از تالاب ها و ترویــج رویکرد جدیدی 
تحت عنــوان مدیریــت زیســت بوم به منظور 

مدیریت تالاب های کشور دریافت کرده است. 
وی، افزود: در فاز اول صندوق اعتبارات جهانی 
محیط  زیســت حامی اصلی پــروژه بود و این 
همکاری از طریق UNDP )برنامه توســعه ملل 
متحد( شــکل گرفت. در این فاز موفق شدیم با 
بهره گیری از کمک بین المللی و حمایت های غیر 
نقدی دولت ایران، رویکرد زیســت بومی را در 
سه تالاب شــادگان، ارومیه و پریشان به صورت 

پایلوت اجرا کنیم.
مدیر ملی طــرح حفاظــت از تالاب های ایران 
مدیریت  برنامه هــای  ویژگــی  کــرد:  تصریح 
زیســت بوم این است که برای هرکدام از اهداف 
راهبردی یــک مجموعه اقدام اولویت دار تعریف  
شده است که اولویت اجرای آن ها تنها با سازمان 
حفاظت محیط  زیست نیست چراکه این سازمان، 
یک  نهاد نظارتی است و دســتگاه های اجرایی 
هستند که مســئولیت اجرای اغلب آن اقدامات 
ازجملــه تأمیــن و تخصیص حق آبــه تالاب ها 
)وزارت نیرو(، افزایش بهره وری آب در ســطح 
مزارع )وزارت جهاد کشاورزی( و مسائل مرتبط 
با معیشــت جوامع محلی و گردشگری )وزارت 
گردشگری و میراث فرهنگی( را بر عهده  دارند.

اثنی عشــری در ادامه با اشــاره به تجارب این 
طرح بــرای احیای دریاچه ارومیه خاطرنشــان 
کرد: در دهه 80 خورشــیدی، دریاچه ارومیه با 
شرایط بحرانی مواجه شد  و به دلیل بهره مندی 
از تجربه ۷-8 سال حضور یک پروژه بین المللی 
مثل طــرح حفاظــت از تالاب هــای ایران در 
سازمان حفاظت محیط زیست، مذاکراتی با دولت 
ژاپن صورت گرفــت و این دولت اعلام آمادگی 
کــرد که یک کار مشــترک با دولــت ایران در 
حوضه آبریــز دریاچه ارومیه با هدف احیای این 

دریاچه انجام دهد. 
وی بابیــان اینکه این همکاری از ســال ۲01۴ 
میلادی شــکل گرفت و تا الان ادامه پیداکرده 
اســت، گفت: مبلغ این مشارکت از سوی دولت 
ژاپن ســالانه یک میلیون دلار بود که به مدت 
هفت ســال پیاپی پرداخت  شده است. در پایان 
هفت سال بنا به دســتاوردهای مثبت و تجارب 
خوبی که در حوضه دریاچه ارومیه به وجود آمد، 
ما توانســتیم یک سند سه ساله دیگر با ژاپنی ها 
به امضا برسانیم که مسئولیت اجرای آن دوباره 
به طرح حفاظت از تالاب های ایران در سازمان 

حفاظت محیط  زیست سپرده شد.
مدیــر ملی طرح حفاظت از تــالاب های ایران 
تصریح کرد: در این ســند سه ســاله، علاوه بر 
ایــن که به دنبــال پایدارســازی تجارب هفت 
سال گذشــته در حوضه دریاچه ارومیه هستیم، 
دو تالاب بختگان و شادگان نیز به پایلوت های 
خود افزودیم تــا بتوانیم تجارب حاصل از پروژه 

دریاچــه ارومیه را در آن دو تــالاب هم ترویج 
کنیم.اثنی عشــری، مدیریت پایدار آب  و خاک 
در ســطح حوضه آبریز دریاچه ارومیه را یکی از 
اهداف راهبردی این پروژه توصیف کرد و گفت: 
با توجه به اینکه در ســطح حوضه آبریز دریاچه 
ارومیه، بخش کشــاورزی بیشترین مصرف آب 
را داشــت، تمرکزمان را بر این بخش قراردادیم 
بنابراین با همکاری ســازمان جهاد کشــاورزی 
وادارات کل حفاظــت محیط  زیســت در 183 
روســتا از مجموع ۲50 روستای اکولوژیک این 
حوضه به صورت پایلوت، تکنیک های کشاورزی 
پایدار را بــا جوامع محلی تمرین و پیاده کردیم. 
بر اســاس نتایج مطالعات تیم پایش ما، به طور 
متوسط ۲۷.1 درصد کاهش مصرف آب در سطح 

مزارع اتفاق افتاد.
وی اضافه کرد: برای کاهش وابستگی معیشت 
خانوارهــا به منابــع آبی منطقه، معیشــت های 
جایگزین را با تمرکز بر بانوان روســتایی ترویج 
دادیم و این اتفاق در 3۴ روستای پایلوت انجام 

شــد. بیــش از 800 نفر از بانوان روســتایی در 
تخصص های مختلف آموزش دیدند و به فعالیت 

مشغول شدند.
مدیــر ملی طرح حفاظــت از تالاب های ایران، 
دستاورد اصلی این طرح در سال های گذشته را 
تغییر نگاه و رویکرد در حوزه حفاظت از تالاب ها 
برشــمرد و تصریح کرد: خوشبختانه از این نگاه 
کــه فقط بایــد پهنه آبی تالاب حفظ شــود به 
سمت رویکرد مدیریت یکپارچه در سطح حوضه 
حرکت کردیم چون هرچه در بالادســت حوضه 
اتفاق می افتد در وضعیت و شــرایط کل حوضه 

ازجمله تالاب مؤثر است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سازمان حفاظت 
محیط زیســت، اثنی عشــری در پایــان تأکید 
کرد: تحقــق کامل این رویکرد زمان بر اســت 
و نمی تــوان توقع داشــت که نگاه بخشــی در 
دستگاه ها و وزارتخانه های مختلف در کوتاه مدت 
به طور 100 درصد تغییر کند اما نشانه های خوبی 

از این تغییر نگاه را شاهد هستیم.

پس از ورود به خیابان 
کوهسنگی و طی مسیری 
کوتاه به چهارراه الندشت 
میرسید، پس از عبوراز این 
چهارراه دقیقا روبه روی 
ساختمان دادگاه انقلاب بین 
کوهسنگی 10 و 12،  زمین 
4۸03 متری با کاربری 
مسکونی در حاشیه خیابان 
وجود دارد؛ مبلغ درنظر 
گرفته شده برای این زمین 
204 میلیارد تومان یعنی 
متری 42 میلیون تومان است؛ 
این موضوع سبب شد تا با 
حضور در منطقه و بررسی 
وضعیت فعلی زمین مذکور، 
از مشاورین املاک در این 
خیابان پرس و جو را آغاز 
کنیم
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فروش ۸۵ میلیارد و ۲۰۰ میلیون تومانی 
کتاب در نمایشگاه مجازی

میزان فروش کتــاب در دومین دوره 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران، به 85 

میلیارد و ۲00 میلیون تومان رسید.
فرهنگ  وزیر  اسماعیلی  محمدمهدی 
و ارشــاد اســلامی در توئیتی میزان 
فروش کتاب در دومین دوره نمایشگاه 
مجازی کتــاب تهران را 85 میلیارد و 

۲00 میلیون تومان اعلام کرد.
میزان نســخه های فروخته شــده در 
دومین دوره نمایشــگاه مجازی کتاب 
هم به یک میلیون و 331 هزار نسخه 

رسید. خریداران کتاب از این رویداد ادبی در در ۲۹۷5 روستا و 1۲۶5 شهر حضور داشتند.

  ماجرای نمایش پرچم چین روی برج 
آزادی از زبان سرپرست مجموعه

نمایش پرچم ایران و ســایر کشــورها بــر روی برج آزادی از رویدادهای مرســوم در حوزه 
بین الملل است. پیش از این هم در رویدادهایی دیگر مثل روز ملی یا حوادث کشورهایی مثل 

لبنان، بولیوی، اوکراین و… پرچم کشورهای مختلف بر روی برج آزادی نقش بسته بود.
به گزارش خبرنگار ایلنا، همزمان با فرا رســیدن دهه فجر،  در شب دوازدهم بهمن ماه پرچم 
کشــور چین در کنار پرچم ایران روی برج آزادی منعکس شــد که انتقادات و حاشیه هایی را 
در پی داشت. سیدعباس عظیمی )سرپرست مجموعه فرهنگی برج آزادی( در این باره گفت: 
عصر روز یازدهم بهمن مراسمی در برج آزادی با حضور آقایان شالبافیان )معاون گردشگری 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی(، علاءالدین بروجردی )رئیس انجمن 
دوســتی ایران و چین( و چانگ هوآ )ســفیر چین در تهران( و تعدادی از مدیران کل وزارت 

امور خارجه برگزار شد. 
عظیمی افزود: برگزاری این رویداد به مناسبت عید بهار چین، پنجاهمین سالگرد دوستی دو 

کشور و شروع بازی های المپیک زمستانی بود که با سرود ملی دو کشور آغاز شد. 
وی ادامه داد: در ادامه پرچم دو کشــور به نشــانه دوستی با پیام هایی برای مخاطبان هر دو 
ملت ایران و چین با تاکید بر تعاملات فرهنگی دیرباز دو کشــور بر محور جاده ابریشــم به 

نمایش درآمد. 
عظیمی گفت: نمایش پرچم ایران و ســایر کشورها بر روی برج آزادی از رویدادهای مرسوم 
در حوزه بین الملل اســت. پیش از ایــن هم در رویدادهایی دیگر مثــل روز ملی یا حوادث 
کشــورهایی مثل لبنان، بولیوی، اوکراین و… پرچم کشورهای مختلف بر روی برج آزادی 

نقش بسته بود.

  احتمال اکران نشدن فیلم های پرمخاطب 
جشنواره فجر در مشهد

مدیــر امور ســینمایی حــوزه هنری 
اکران  احتمــال  از  خراســان رضوی 
نشــدن چند فیلــم پــر مخاطب در 
جشنواره مشهد خبر داد و گفت: طبق 
شــنیده های قبلی احتمالًا چهار فیلم 
پرمخاطب از جمله مرد بازنده، علف زار 
و نگهبان شب در جشنواره فیلم فجر 
مشــهد حضور نخواهد داشت، اما این 
موضوع به صورت قطعی در نشســت 

خبری فردا مشخص خواهد شد.
احمدرضا بهبهانی در گفت وگو با ایســنا با اشاره به کارشکنی تهیه کنندگان در روند برگزاری 
جشــنواره فیلم فجر مشهد اظهار کرد: در جلسه ای که پیش از این برگزار شده بود اعلام شد 
که قرار اســت تهیه کنندگان چهار فیلم را برای اکران به جشــنواره فیلم فجر مشهد ندهند. 
اطلاع ندارم که قرار اســت این فیلم ها به تمام شهرستان ها داده نشود یا تنها به مشهد داده 
نمی شــود، اما جدول اکران جشنواره فجر در شهرستان های مختلف را که مشاهده می کردم 
فیلم های علف زار و مرد بازنده را در آن جداول دیدم. با این حال صحبتی که در جلســه بین 
مدیران سینماهای مشهد شد این بود که قرار نیست چهار فیلم را به سینماهای مشهد بدهند 
که ســه مورد از آن ها را که به خاطر دارم، فیلم های مرد بازنده به کارگردانی محمدحســین 
مهدویان، علف زار به کارگردانی کاظم دانشــی و نگهبان شب به کارگردانی رضا میرکریمی 

است.
وی بــا بیان اینکه البته هنــوز این موضوع قطعیت ندارد و این موضوع در نشســت خبری 
نوزدهمین جشــنواره فیلم فجر مشهد مشخص خواهد شد، افزود: مدیر کل فرهنگ و ارشاد 
اســلامی خراسان رضوی و دبیر نوزدهمین جشنواره فیلم فجر مشهد در حال رایزنی در این 
خصوص بودند و حتی بابت این موضوع به تهران سفر کردند که این فیلم ها را برای جشنواره 
فیلم فجر مشهد داشته باشیم، اما اطلاع ندارم که نتیجه چه شد و این موضوع فردا -امروز- 

در نشست خبری جشنواره مشخص می شود.

  سانحه برای مرجانه گلچین
ســانحه ی  از  گلچیــن  مرجانــه 
خطرناکی که سر صحنه فیلمبرداری 
برایــش پیــش آمــد، خبــر داد و 
را  عمومــی اش  حال  خوشــبختانه 

مساعد توصیف کرد.
به گزارش ایســنا، ایــن بازیگر در 
صفحــه شــخصی اش در فضــای 
مجــازی با انتشــار ویدیویی گفت: 
»متاســفانه چند شــب گذشته، سر 
صحنه فیلمبرداری برای من و یکی 
از همکاران نازنینم سانحه ای بسیار 
خطرنــاک پیش آمد کــه به لطف 

خداوند و دعای خیر پدر و مادرهایمان پشت سر گذاشتیمش.«
گلچین درباره شــرایط کنونی اش افزود: کسالتی هست که ان شاالله تا چند روز دیگر برطرف 
می شــود. ممنونم از تمام کسانی که جویای احوال مان شدند، دوســتان و اقوام و همکاران 
و هم وطنان نازنین مان. لطف خداوند را فراموش نکنید و دســت نگهبانش را که همیشــه و 
همیشه پشت سرمان است، همچنین دعای خیر پدر و مادرهایمان اگرچه حضور فیزیکی شان 

را در کنارمان نداشته باشیم.

خبر

درنشست مطبوعاتی فیلم »علفزار«

بهرام رادان: کاسه داغ تر از آش نشوید
تهیه کننــده فیلم »علفزار« از تعامل خــوب با قوه قضاییه 
برای ســاخت این فیلم خبر داد و گفت: کاسه داغ تر از آش 
نشوید، برای اکران عمومی این فیلم به سعه صدر نهادهای 
مرتبط نیاز است زیرا ســاخت چنین فیلم هایی از وقوع جرم 

جلوگیری می کند.
نشســت رســانه ای فیلم علفزار در روز دوم از جشنواره فیلم 
فجــر، با حضور عوامل این فیلم و خبرنگاران راس ســاعت 
15 در ســالن اصلی برج میلاد برگزار شــد. بهرام رادان به 
عنوان تهیه کننده، کاظم دانشی به عنوان کارگردان و پژمان 
جمشیدی، یســنا میرطهماسب، ستاره پسیانی، سارا بهرامی، 
مهدی زمین پرداز و عرفان ناصری به عنوان بازیگران فیلم 

علفزار در این نشست حضور داشتند.
بهرام رادان در پاسخ به پرسشی مبنی بر احتمال عدم اکران 
فیلم گفت: کاسه داغ تر از آش نشوید. انشالله اکران عمومی 
می شــود. با قوه قضائیه و سازمان سینمایی همکاری خوبی 
داشتیم. زیرا ساخت این گونه فیلم ها از وقوع جرم جلوگیری 

می کند. 
وی درباره دلیل انتخاب عنــوان فیلم علفزار برای این فیلم 

گفت: این عنوان را مخاطب تشخیص و درک می کند.
بهــرام رادان در ادامــه درباره علت آن که چــرا به عرصه 
تهیه کنندگی وارد شد، گفت: در رشته مدیریت تحصیل کردم 
و مجــوز تهیه کنندگی ام را گرفته بــودم و به این کار علاقه 
دارم. امــا برای ادامه کار در این عرصــه باید ببینیم تا کجا 
می تــوان پیش رفت و بخش خصوصی تا چه اندازه می تواند 

روی آثار سرمایه گذاری انجام دهد.
رادان اذعان داشت: آنچه برای ما اهمیت دارد دیده شدن کار 
توسط منتقدان، اهالی رسانه و مردم است. درباره سیمرغ یک 
گروه تصمیم می گیرد و ممکن اســت بسته به حضور افراد 

مختلف، انتخاب متفاوتی صورت گیرد.
کاظم دانشــی، کارگردان علفزار، نیز گفت: از دوســتانم در 
سازمان ســینمایی و قوه قضائیه بابت حمایت هایشان تشکر 

می کنم.
وی افزود: حضور این اثر در جشنواره فجر، نشانگر شجاعت 
مسئولان جشنواره اســت. درباره پرونده های زیادی تحقیق 
کرده بودم و علفزار ترکیبی از چند پرونده و نتیجه تحقیقات 

من و بقیه عزیزانی است که نامشان به عنوان فیلمنامه نویس 
آمده است.

* دل رفتن به فضای دادگاه را نداشتم
پژمان جمشــیدی، بازیگر علفــزار، در بخش دیگری از این 
نشســت اظهار داشت: دو بار قبل از فیلمبرداری فیلم همراه 
کاظم دانشی و سارا بهرامی به دادگاه رفتم اما چون دلش را 

نداشتم زیاد در آن جا رفت و آمد نمی کردم.

ســارا بهرامی، دیگر بازیگر فیلم، درباره بازی در فیلم علفزار 
و رفت وآمــد در دادگاه های جنایی قبل از فیلمبرداری، گفت: 
گاهی بازی در بعضی نقش ها را تصور می کردم اما این نقش 
برایم مثل یک هدیه بود. ما در جلســات بازپرســی شرکت 
می کردیم اما با خود افرادی که چنین تجربه هایی داشــتند، 
صحبت نکردیم. دوره نامزد و دو دوره سیمرغ بلورین بخش 
موســیقی را به نام خود کرد و در این دوره جشنواره نیز با دو 

فیلم حضور دارد.
صدف اسپهبدی، بازیگر نقش »فریبا« در فیلم علفزار درباره 
تغییــری که مســتلزم بازی در این فیلم بــود، گفت: کاظم 
دانشــی برای حضور من در این فیلم شــرایط لاغر شدن را 
گذاشــته بود و در نتیجه من برای بازی در این فیلم ۲5 کیلو 

وزن کم کردم.
مائده طهماســبی دیگر بازیگر فیلم، با بیان این که این فیلم 
را با عشــق بازی کردم، گفت: وقتــی نقش را خواندم برایم 
شوکه کننده بود. باید از طراح گریم کار تشکر ویژه  کنم چون 
پسر من، محمد معتضدی، در فیلم بیماری پوستی دارد که از 
مادر به پســر منتقل می شود و طراحی گریم او در رسیدن به 

نقش برایم خیلی جذاب بود. 
متیــن حیدری نیا، نیــز درباره تجربه خود از بــازی در فیلم 
علفزارعنوان کرد: من هشــت ماه درگیــر این نقش بودم و 
حتی خواب اعدام شــدن را می دیدم. هرچه در فیلم می بینید 

نتیجه تلاش تمامی عوامل هستند.
فیلــم علفزار به کارگردانی و نویســندگی کاظم دانشــی و 
تهیه کنندگی بهرام رادان ســاخته شــده اســت. در خلاصه 
داستان آمده اســت: برخی از رازها بهتر است فاش شود اما 
برخی هرگز؛ و باید در جایی دور از دســترس دفن شــوند. 

بیشتر سکانس ها در دادگاه فیلم برداری شده است.

کارگردان فیلم »علفزار«:

اقتباس از 15 پرونده مرتبط با »تجاوز« درفیلم
فیلم سینمایی »علف زار« به کارگردانی کاظم 
دانشــی و تهیه کنندگی بهرام رادان برگرفته 
شده از تعدادی پرونده های قضائی با موضوع 
تجاوز ساخته شــده است و در آن بازیگرانی 
چون پژمان جمشــیدی، سارا بهرامی، ستاره 
پســیانی، ترلان پروانه، مهدی زمین پرداز، 
عرفان ناصری، یســنا میرطهماســب، مائده 

طهماسبی حضور دارند.
با کاظم دانشــی کارگردان جوانی که اولین 
تجربه ســینمایی خود را با چنین ســوژه ای 
آغاز کــرده گفتگو کردیم، وی در این گفتگو 
درباره چگونگی نــگارش فیلمنامه و انتخاب 
پرونده های مورد نظر برای روایت داســتان 

صحبت کرده است.
* با توجه به داستانی كه در »علف زار« 
روایت می شــود، فیلــم نزدیک به 
اتفاقاتی است كه در پرونده »خمینی 
شهر« رخداده است. این فیلم تا چه 
اندازه برگرفته از اتفاقات این پرونده 

است؟
پیش از هر چیز باید تاکید کنم که داســتان 
»علف زار« درباره پرونده خمینی شهر نیست، 
بلکه می توان گفت به نوعی روایتگر فجایع و 
تجاوزهایی است که در باغ ها اتفاق می افتد. 
بــرای نگارش فیلمنامه این فیلم ســینمایی 
این رابطه خوانده،  پرونده های بســیاری در 
بررسی و تحقیق کرده ام و در این میان سعی 
کرده ام تا اشــتراکات و فضای به وجود آمده 
بعد از ماجرای تجاوزهــا که برای خانواده ها 

پیش آمده را انتخاب و آسیب شناسی کنم.
متأسفانه در کشــورمان پرونده های بسیاری 
از این دســت وجود دارد به همین دلیل تمام 
تلاش خــود را کردم تا پرونده های مشــابه 
را خوانــده و با برخی از ســوژه های واقعی 
دیدار داشــته و با خانــواده آنها گپ بزنم. در 
نهایت بعد از تحقیقات انجام شــده فیلمنامه 
»علف زار« به نــگارش درآمد. تاکید می کنم 
داســتانی که در »علف زار« روایت می شــود 
مبتنی بر یک پرونده خاص نبوده است. البته 
این را هم باید بگویم که چنین بررســی هم 

نمی توانســت از نظر اخلاقی درست باشد به 
همین دلیل فیلم به نوعی ترکیب چند پرونده 

و برگرفته از اتفاقات واقعی است.
* چه چیز باعث شــد تا برای اولین 
فیلم سینمایی خود دست روی چنین 
ســوژه ای بگذارید و چگونه با چنین 

سوژه ای آشنا شدید؟
علاقه منــدی من بــه ســوژه های جنایی و 
ســاخت فیلم های جنایی اســت و در واقع 
ژانــری که برای خــود در ســینما انتخاب 
کرده ام، داســتان های جنایی است و سال ها 
در این زمینه کار کرده و مستندهای مختلفی 
را تولید کرده ام. قصه »علف زار« در واقع من 
را بسیار درگیر خود کرد و احساس کردم که 
حرف نزده و مســاله جدیدی است که جزو 
دغدغه های من به شــمار می رفت و دوست 
داشتم سینما را با چنین داستانی شروع کنم.

تاکید می کنم ســال ها در حوزه مستند فعال 
بــوده و برای نیروی انتظامی و مجموعه قوه 
قضائیه مســتندهای مختلفی را تولید کردم. 
در واقع آشــنایی با این فضا و علاقه مندی ام 
نســبت به چنین ســوژه هایی و قرار گرفتن 
خودخواســته در مســیرهایی کــه بتوانم با 
این پرونده ها آشــنا شــوم به من این کمک 
را کرد تا بتوانم دســت روی چنین سوژه ای 
بگذارم. برخی از مســتندهایی نیز که تولید 
کرده ام کاملًا شــخصی بوده و با نامه نگاری 
و پیگیری هایــی کــه انجام دادم توانســتم 
به منابعی برای ســاخت مســتندهای خود 
دسترسی داشته باشم. اینکه بر چه اساس با 
ســوژه ای که در »علف زار« مطرح شده آشنا 
شدم، باید بگویم آشــنایی با چنین سوژه ای 
براســاس مطالعه خبری مربــوط به پرونده 
خمینی شــهر در رســانه ها بود. این پرونده 
در آن دوران ذهــن من را بســیار مشــغول 
کــرد و تصمیم گرفتم تا دربــاره آن پرونده 
و پرونده های مشــابه تحقیق کنم. در همین 
راســتا به شــهرهای مختلف از جمله استان 
فارس ســفر کرده تا با خانواده پرونده هایی 
از این دســت آشنا شــده و اطلاعاتی نیز از 

دادستان پرونده های مورد نظر دریافت کنم. 
در نهایت با جمــع آوری اطلاعات مورد نظر 

فیلمنامه »علف زار« به نگارش درآمد.
درســت اســت که مطالعه کردن و شنیدن 
اخبــار مربوط به یک پرونــده قضائی از این 
دست می تواند برای مخاطب عجیب غریب 
و سرگرم کننده باشد، اما وقتی همین پرونده 
قرار باشــد در ساحت سینما روایت و نمایش 
داده شــود نیاز به تعلیق و گره هایی دارد. به 
همین دلیل از پرونده های مختلف برای سرپا 

نگهداشتن قصه خود استفاده کردم 
* با توجه به مشکلاتی كه در زمینه 
دسترســی به پرونده هــای قضائی 
وجــود دارد، تا چه انــدازه موفق به 

انجام چنین كاری شدید؟
باید بگویم در ســینمای ایران چنین چیزی 
وجود ندارد که یک فیلمساز یا یک پژوهشگر 
بتواند به پرونده های مورد نظر دسترسی پیدا 
کند. اینکه می گویم پرونده های مورد نظر را 
بررســی کردم به این معنا اســت که تنها به 
تعدادی از این پرونده ها آن هم به ســختی 
دسترسی پیدا کردیم حتی نتوانستیم بسیاری 
از این پرونده ها را بخوانیم و تنها توانستیم با 
قاضی و یا وکیل پرونده و یا خانواده قربانی ها 
صحبت کنیم کــه البته برای پیدا کردن این 
افراد و حرف زدن بــا آن ها به معنای کامل 
پوســتمان کنده شــد. البته این را هم باید 
بگویم ملاحظاتی مبنی بر آبروی افراد وجود 
دارد و مــا تمام تلاش خود را کردیم تا برای 
نــگارش فیلمنامه تمام ملاحظات اخلاقی را 

رعایت کنیم.
* اشــاره كردید كه بــرای نگارش 
فیلمنامه با خانــواده قربانی ها دیدار 
داشــتید، آیا در كنار آن با مجرمان و 

خانواده آنها نیز گفتگو داشتید؟
مساله این است زمانی که با پرونده های مورد 
نظر مواجه شــدم، تعــدادی از این مجرمان 
اعدام شــده بودند، اما توانستم با تعدادی از 
متجاوزانــی که در بازداشــت بودند، دیدار و 
گفتگویی داشته باشــم. البته این را هم باید 

بگویــم که همه عوامل فیلــم »علفزار« که 
پشــت و جلوی دوربین در مرحله دورخوانی 
فیلمنامه به دادسرای جنایی برده تا با محیط 
دادگاه آشنا شوند، حتی بازیگران فیلم در چند 

دادگاه واقعی نیز حضور پیدا کردند.
* برای نگارش فیلمنامه چند پرونده 
بررســی  را  زمینه  این  در  مشــابه 

كردید؟
داســتانی که در »علفزار« روایت می شــود 
ترکیب نزدیک به 15 پرونده مشــابه در این 
زمینه است و تمام ماجراها و داستانک هایی 
که در فیلم وجود دارد مربوط به پرونده های 
مختلف اســت. البته این را بایــد بگویم در 
پروسه تحقیقی که پشت سر گذاشتم بالای 
300 پرونــده مطالعه کردم اما در فیلم از 15 
پرونده اســتفاده شده اســت و ماجرای این 
پرونده هــا در چارچوب یک داســتان به هم 
تنیده شده اســت که می توان گفت برخی از 
این داستان ها برای یک شهر است. می توانم 
بگویــم که از اتفاقات واقعی اســتفاده کردم 
تا بتوانم یک داســتان را خودم تألیف کنم و 
ســعی نکردم که تنها یــک پرونده تجاوز را 
بررســی کرده و نعل به نعل آن را بازسازی 
کنم، چرا که سعی کردم داستان دارای ریتم و 

تعلیق لازم برای جذب مخاطب باشد.
* تا چه اندازه از كارشناســان قوه 
فیلمنامه  نــگارش  بــرای  قضائیه 

استفاده كردید؟
در مرحلــه نگارش فیلمنامــه از همکاری و 
مشــورت دوستی که ســال ها بازپرس ویژه 
قتل بوده اســتفاده کردم. در کنار آن تعدادی 
از دوســتانم که از وکلای درجه یک بشمار 
می روند در مرحله نــگارش فیلمنامه از صفر 
تا صــد و حتی در مرحلــه فیلمبرداری کنار 
من بودند. البته هنگام دریافت پروانه ساخت 
معاونت اجتماعی و پیشــگیری قوه قضائیه 
کمیسیونی با حضور تعدادی از دادستان های 
مشهور تهران تشــکیل داد که مشاوره هایی 

داشتند که در اعمال کردم.
* این مشاوره ها در حد راهنمایی بود 

و یا اعمال خط قرمز برای به تصویر 
كشیدن برخی از مطالب در فیلم؟

داســتان »علف زار« در یک دادگاه می گذرد 
به همین دلیل از مشاوره قوه قضائیه استفاده 
کردیم، برخی از این مشاوره ها برادرانه بود و 
می گفتند اگر اینگونه باشد بهتر است و برخی 
از مشاوره ها نیز اینگونه بود که می گفتند مثلًا 
در این بخش درست این است و باید این کار 
را انجام دهید که البته تمام این مشــاوره ها 
کاملًا درست بود چرا که در حوزه حقوقی آنها 

از ما مسلط تر هستند.
* همکاری شــما با بهــرام رادان 
به عنوان تهیه كننــده پروژه بر چه 

اساس صورت گرفت؟
ماجرا این اســت که به خانم شــکوری که 
مدیربرنامه ریز فیلم و خانم ســنگ سفیدی 
مدیر تولید پروژه گفتم یک فیلمنامه ای دارم 
با چنین داستانی و می خواهم آن را بسازم، با 
توجه به اینکه خانم شــکوری با آقای رادان 
در پروژه ای همکاری داشــت، از وی بسیار 
تعریف کرده و گفــت که می خواهی با آقای 
رادان کار کنی؟ من هم از این پیشنهاد بسیار 
خوشــحال شــدم و آن را قبول کردم. آقای 
رادان نیز بعد از خواندن فیلمنامه، جلســه ای 
با من گذاشت و در نهایت تهیه کنندگی این 

پروژه را برعهده گرفت.
* بازیگرانی که در »علف زار« حضور دارند بر 

چه اساس انتخاب شدند؟
بیشــتر می توان گفت انتخاب بازیگران برای 
این فیلم، یک کار تیمــی بود. در واقع تمام 
بازیگرانی که برای »علف زار« انتخاب شدند 
همان کســانی بودند که می خواستم، اما این 
را هم باید بگویم ایــن تعداد بازیگر را برای 
اینکــه بتوان برای ۴0 روز دور هم جمع کرد 
کار بسیار سخت بود چرا که این روزها همه 
درگیر ســریال های شــبکه نمایش خانگی 
هســتند، اما در نهایت ترکیب بازیگران فیلم 
انتخــاب من بوده و آقــای رادان نیز نهایت 
همکاری را کرد تا بازیگران بتوانند در پروژه 

حضور داشته باشند.
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هوشمندسازی، اولین محور مورد تاکید 
شورای ششم مشهد در حوزه خدمات شهری

رئیــس کمیســیون خدمات  شــهری و محیط  
زیست شورای اسلامی شهر مشهد با بیان اینکه 
هوشمندسازی اولین محور مورد تاکید و زیربنای 
کار ماســت که باید در تمــام حوزه های خدمات  
شهری پیاده ســازی شــود، گفت: در این مسیر 
گام های اولیه را برمی داریم و امیدواریم در شورای 
ششم به نقطه قابل قبولی برسیم و رفاه شهروندان 

را به ارمغان آوریم.
حسن کریمدادی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به انتصاب معاون جدید خدمات  شهری و محیط  
زیســت شهردار مشــهد اظهار کرد: حوزه خدمات  شهری مشهد یکی از موفق ترین بخش های 

شهرداری بوده و خدمات آن در سطح کشور شاخص و نمونه است.
وی افزود: همین ســرآمدی و پیشتازی سبب شده مشهد به الگویی برای سایر شهرهای کشور 
تبدیل شود. مدیریت شــهری باید ضمن حفظ کیفیت و قدم برداشتن در مسیر مدیران پیشین 

موجبات اعتلای روزافزون این حوزه را فراهم آورد.
کریمدادی با تاکید بر اینکه سرســبزی، نظافت، شادابی و سرزندگی فضاهای شهری در سطح 
شهر همچنان باید حفظ شود، گفت: مجموع سیاست ها و رویکردهای کمیسیون خدمات  شهری 
به معاونت مربوطه ابلاغ شــده تا با تکیه بر این برنامه های پیشران بتوانیم همچنان در تراز اول 

کشور باشیم.
رئیس کمیسیون خدمات  شهری و محیط  زیست شورای اسلامی شهر مشهد تصریح کرد: کمبود 
آب معضل و مشــکل دیگر شهر مشهد است که باید تدابیر مناسبی در این خصوص اندیشیده 
شود. برای حل این مساله ناچار به بازچرخانی فاضلاب شهری برای آبیاری فضای سبز هستیم.

وی افزود: خوشــبختانه تاکنون اقدامات خوبی در این باره انجام شــده ولی در عین حال آب  و 
فاضلاب و دیگر دســتگاه های متولی نیز باید پای کار بیایند تا با مشارکت سرمایه گذار اتفاقات 
خوبی رقم بخورد. مدیریت شهری و شهرداری نیز با رویکرد حمایتی در این موضوع تسهیلگری 

خواهد کرد.
کریمدادی خاطرنشان کرد: رویکرد شورای ششــم توجه به حاشیه شهر و مناطق کم برخوردار 
اســت؛ معاون خدمات  شهری شهرداری هم در این دوره باید همین سیاست و رویکرد را دنبال 
کند و دنبال توسعه پارک ها و فضای سبز شهری در این پهنه ها باشد تا بتوانیم حاشیه شهر را به 
متن اصلی تبدیل کنیم. عدالت اجتماعی اقتضا می کند بخش عمده توجهات مدیریت شهری به 

سمت حاشیه شهر معطوف شود.
رئیس کمیســیون خدمات  شهری و محیط  زیست شورای اسلامی شهر مشهد با تاکید بر لزوم 
ســرمایه گذاری در پارک ها و ایجاد درآمدهای پایدار برای مدیریت شهری از این مسیر تصریح 
کرد: یکی از تاکیدات شــورای شهر اختصاص فضای ویژه بانوان در بوستان های بزرگ  مقیاس 
سطح شهر است. حداقل 15 پارک باید در ۲ سال اول فعالیت شورای ششم به بهره برداری برسد 

و شاهد اختصاص فضای ویژه بانوان در آن باشیم.
کریمدادی با اشــاره به تولید روزانه 1۶ تا ۲0 هزار تن خاک و نخاله در سطح شهر گفت: دیگر 

تاکید ما تدبیر مناسب در این خصوص
 و بهره برداری بهینه از این نخاله ها به منظور جلوگیری از هدررفت سرمایه است.

  آستان قدس رضوی ۱۵ قطعه زمین برای 
تامین مسکن نیازمندان سرخس اهدا کرد

آستان قدس رضوی در راستای کمک به خانه دار 
شدن محرومان و نیازمندان شهرستان سرخس، 
15 قطعه زمین بــه ارزش ۴5 میلیارد ریال را به 
صورت رایگان در اختیــار نهادهای حمایتی قرار 

داد.
به گزارش روز ســه شــنبه پایگاه خبری آستان 
قدس رضوی، مدیر املاک و اراضی این آستان در 
سرخس گفت: با نظر مساعد تولیت آستان قدس 

رضوی، مقرر شــد در مشورت با معتمدان منطقه و با شناسایی واجدان شرایط، 15 قطعه زمین 
۲00 متری دارای کاربری مســکونی به نیازمندان اهدا شود ضمن آن که با مساعدت شهرداری 
و شــورای شهر شهرستان ســرخس، برای این پروژه تراکم بالا در نظر گرفته شده تا نیازمندان 

بیشتری از آن بهره مند شوند.
محمدرضا برهمند افزود: به منظور جلوگیری از ســوء استفاده احتمالی برخی افراد و بهره مندی 
نیازمندان واقعی از این خدمت، این اراضی به کمیته امداد امام خمینی)ره( و ســازمان بهزیستی 

تحویل داده می شود تا با نظارت به محرومان و نیازمندان واقعی تحویل شود.
وی ادامه داد: زمین ها در اختیار نهادهای حمایتی اســت و تا زمان ســاخت واحدهای مسکونی، 
این منازل تحویل افراد نخواهد شد و بر اساس برنامه ریزی صورت گرفته توسط اداره املاک و 
اراضی سرخس از این 15 قطعه، 10 قطعه به کمیته امداد امام خمینی)ره( و پنج قطعه به سازمان 

بهزیستی تحویل خواهد شد تا برای ساخت مسکن افراد تحت پوشش خود استفاده کنند. 
مدیر املاک و  اراضی آســتان قدس رضوی در سرخس گفت: پیش بینی می شود این واحدهای 
مســکونی هر یک به متراژ ۹0 متر مربع ســاخته شــود و حداکثر ظرف مدت 18 ماه در اختیار 

متقاضیان قرار گیرد.
مرکز شهرستان ۹0 هزار نفری سرخس در فاصله 185 کیلومتری شمال شرق مشهد قرار دارد و 

از سمت شمال و شرق هم مرز با کشور جمهوری ترکمنستان است.

استفاده از ظرفیت های زیارت و گردشگری 
مشهد برای اشتغال و خدمت رسانی به 

زائران و مجاوران

معاون اســتاندار و فرماندار مشــهد گفت: »ظرفیت های موثر و تاثیر گــذاری در حوزه زیارت و 
گردشــگری مشهد وجود دارد که از این ظرفیت برای ایجاد اشتغال و خدمت رسانی به زائران و 

مجاوران استفاده می کنیم.«
به گزارشصبح امروز محسن داوری در بازدید از غرفه خراسان رضوی در نمایشگاه گردشگری و 
صنایع وابسته تهران با بیان این مطلب افزود: »سالانه بیش از 30 میلیون زائر به مشهد می آیند 
که معادل حدود یک سوم  جمعیت کشور را پذیرا هستیم این ظرفیتی است که می شود با توجه 

به جاذبه هایی که در ارتباط با حوزه زیارت کارآیی دارند، مورد استفاده قرار گیرند.«
معاون استاندار و فرماندار مشهد ادامه داد: »هم چنین محصولات صنایع دستی به عنوان سوغات 

سفر از دیگر جاذبه هایی است که در حوزه زیارت و گردشگری می تواند ما را کمک کند.«
او تصریح کرد: »اگر به صنعت گردشگری توجه کنیم با توجه به حضور زائران خارجی می توانیم 
در ارزآوری برای کشــور نیز موثر باشیم بنابراین رویکرد ما در شهر مشهد زیارت ارزان، سریع و 

موثر برای مردم است.«
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بزهایی که از نمایشگاه ماشین سر در آوردند
دامــدار جوان پنج راس بز را خیابــان به خیابان و محله به 
محله بجنورد برای فروش می برد و در نهایت از نمایشــگاه 
ماشین سر در می آورد و از صاحبان نمایشگاه ها با التماس 
می خواهد بزهایش را بخرند تا شــاهد مرگ آن ها در اثر 

گرسنگی نباشند.
در این هنگام فروشــندگان و خریداران ماشــین این جوان 
روســتایی را دوره کرده و قیمت های بسیار پایینی را برای 
خرید بزهای از رمق افتاده پیشنهاد می کنند تا اینکه یکی 
از بنگاه داران با اصرار این جوان ۲ راس بز را می خرد تا به 

روستای نزدیک شهر برای پرورش ببرد.
اما در پس این ماجرای به ظاهر ســاده حقیقتی تلخ نهفته 
است که عمق آن به خشکسالی ها و نبود نهاده های دامی 
بازمــی گردد به طوری که دامــداران را وادار می کند حتی 

دامهای مولد خود را یک به یک به کشتارگاه ببرند.
به پای گفت و گو خریدار و فروشنده که نشستیم هر کدام از 

نگاه و دل خود به این موضوع پرداختند.
خریدار دام گفت: این دو راس بز را با اصرار پســرم خریدم 
که دلش بــرای بزها و دامدار از همه جا مانده ســوخت و  
بــرای نگهداری نیز آنها رابه خانه پدری که واقع در یکی از 

روستاهای نزدیک شهر بجنورد است می برم.
 فروشــنده بزها نیز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا گفت: در 
این سال ها دامداران توانایی تامین علوفه دامی را ندارند که 
به اجبار برخی از دامهایشان را برای خرید خوراک برای سیر 

کردن مابقی دام ها به فروش می رسانند.
وی کــه خود را محمد علیزاده معرفی کرد افزود: دامدارم و 
توانایی خرید خوراک برای دام ها را ندارم وبه همین جهت 
مجبورم که دامهایم را به فروش برسانم و در واقع شغل من 
خرید و فروش دام بود اما اکنون چاره ای جز فروش ندارم.

وی اظهار داشت: کار به جایی رسیده است که حتی مجبورم 
بزغاله ها را برای فروش به سطح شهر بیاورم  و با گشتن در 
سطح خیابان ها و کوچه ها مشتری پیدا می کنم به طوری 
که در ســر چهار راه ها و کوچه های پر رفت و آمد مکانی 
مناســب برای نگهداری دام برای عرضه پیدا می کنم و از 

عابران می خوام که دامهایم را خریداری کنند.

به گزارش ایرنا هم اینک دامداران برای تامین خوراک دام 
هایشــان به سختی افتاده اند و در این روزهای سرد از هیچ 
چیــز نیز به عنوان خوراک نمی گذرند اما افزایش قیمت ها 
این قشر تولید کننده را با مشکلات زیادی درگیر کرده است.
در این ایام )دامدار کارت( نیز امیدی برای تامین خوراک دام 
ها شده است  اما فقط  برخی از این تولید کننده ها نیز از این 

تسهیلات بهره مند شده اند.
یکی از دامداران بجنوردی که از دامدار کارت استفاده کرده 
اســت گفت: به اجبار برای تامین خــوراک دام از این وام 
استفاده کردم اما این تســهیلات 11 درصد و سر رسیدی 
است که در نهایت توانایی پرداخت آن را نیز نخواهم داشت.
صفرعلی رحمانی با بیان اینکه هم اینک هزینه های خوراک 
دام بسیار سنگین است افزود: تسهیلات برای خرید خوراک 
دام باید با نرخ ســود زیر چهار درصد باشــد چرا که برای 
بازپرداخت  آن دوباره به ســختی خواهیم افتاد اما هم اینک 

خوشحال هستم که دام هایم گرسنه نمی مانند.
خشکســالی و کمبود بارش در ســال جاری موجب شد تا 
دامداران کمتر از علوفه مراتع برای چرا اســتفاده کنند و به 
همین منظور چشــم انتظار کمک دولت برای تامین علوفه 

دام های خود هستند.
دولت برای جبران خسارت دامداران طرح های مختلفی اجرا 
کرده  که خریــد تضمینی دام پروار از تولید کننده ها، ارایه 
دامدار کارت و همچنین تحویل نهاده های دامی یارانه ای از 
آن جمله است اما خشکسالی چنان عمیق ریشه دوانیده که 
دامداران به اجبار در تمامی طول سال فصل مجبور به تغذیه 
دستی شده اند که این امر هزینه های تولید را بسیار بالا برد 
و از سوی دیگر خشکســالی و نبود بارندگی موثر تولیدات 
علوفه ای را کاهش چشمگیری داد که در نهایت منجر به 

افزایش قیمت ها نیز شد.
خرید تضمینی دام 

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهادکشاورزی خراسان 
شــمالی گفت: دام نــر پروار از دامداران این اســتان خرید 
تضمینی می شود که پیش بینی می  کنیم تا ۲0 هزار راس 

دام از این قشر تولید کننده خریداری شود.

 محمد محمــدزاده هدف از خرید تضمینی دام اســتان را 
حمایت از تولید کننده و تنظیم قیمت دام زنده در بازار عنوان 
کرد و اظهار داشــت: قیمت هر کیلوگرم دام زنده بره نر ۶۲ 

هزار تومان در نظر گرفته شده است.
وی افزود: در راســتای حمایت از دامداران استان 53 هزار 
تومــان به صورت نقد به آنان پرداخت می شــود و ۹ هزار 
تومان باقی مانده که معادل یک کیلو و ۷00 گرم جو است 

به شکل نهاده دامی در اختیار آنان قرار داده می شود.
وی اظهار داشت: برنامه ریزی شده است که خرید تضمینی 
دام از دامداران اســتان تا پایان سال جاری اجرا شود اما اگر 
قیمت دام زنده در بازار بیش از این میزان شــود طرح پایان 

خواهد یافت چرا که به هدف رسیده ایم.
محمد زاده افزود: هم اینک قشر دامدار استان از ناحیه کمبود 
علوفه و پایین بودن قیمت دام زنده دچار مشکلاتی شده اند 
که تلاش می کنیم با اجرای طرح خرید این قشر زحکمتش 

را کمک کنیم تا دچار ضرر نشوند. 
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهادکشاورزی خراسان 
شمالی گفت: در سال جاری 1۴0 هزار تن انواع علوفه دامی 
شامل کنســانتره، جو، کنجاله ذرت و سویا به منظور تغذیه 

دستی دام ها بین دامداران این استان توزیع شد.
وی اظهار داشــت: از مجموع این میزان نهاده دامی 110 
هزار تن کنســانتره و 30 هزار تن نیز نهاده دامی به صورت 
خام بین دامداران این استان در سال جاری توزیع شده است.

دریافت 21 میلیارد تومان وام 
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهادکشاورزی خراسان 
شمالی گفت: دامداران استان از ابتدای اجرای طرح تاکنون 

۲1 میلیارد تومان تسهیلات گرفته اند.
محمــدزاده اظهار داشــت: در مجمــوع ۴۴ میلیارد تومان 
تســهیلات در قالب دامدار کارت برای این استان ابلاغ شد 

که مرحله اول کامل جذب شد و مابقی نیز مانده است.
وی بــا بیان اینکه تــلاش می کنیم تا مرحلــه دوم این 
تســهیلات نیز کامل جذب شود افزود: اما با این وجود این 
میزان تســهیلات پاسخ رفع مشکلات دامداران این استان 
نیست، دست کم ۶00 تا ۷00 میلیارد تومان تسهیلات برای 

رفع مشــکل و تامین نهاده برای دامداران این اســتان نیاز 
است.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهادکشاورزی خراسان 
شمالی گفت: دامدار کارت برای رفع مشکل و تامین نهاده 
مورد نیاز دامداران اســت که با ســقف 500، ۲00 و 100 
میلیون ریال و  با سود 11 درصد در اختیار دامداران مناطق 

روستایی قرار می گیرد.
محمدزاده تعــداد بهره برداران در بخــش دام را ۴۶ هزار 
نفر ذکر کرد و افــزود: در مرحله اول کمک ها به دامداران 

روستایی تعلق گرفته است.
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهادکشاورزی خراسان 
شــمالی گفت: با توجه به اینکه بیش از ۴۴ جمعیت استان 
ساکن روستا و بیش از ۹0 درصد جمعیت روستایی به حرفه 
دامپروری اشتغال دارند کمبود و گرانی علوفه این قشر  را با 

چالش مواجه کرده است.
به گزارش ایرنا در ۶ ماه سال جاری خشکسالی چهار هزار و 
800 میلیون ریال به دامداران و زنبورداران استان خسارت زد 

که بیشترین آن در بخش دامداری بوده است.
بر اثر بروز و اســتمرار خشکســالی، گیاهــان مرتعی حتی 
گیاهانی که سازگاری بالایی نسبت به خشکسالی دارند در 
معرض آسیب جدی قرار گرفته اند و تولیدات گیاهی در این 

مراتع بسیار پایین آمده است.
 بیشتر دامداران استان سنتی هستند و همراه نگهداری دام، 

کشاورزی خرده مالکی نیز دارند.
در استان یک میلیون و ۹۷0 هزار راس دام سبک وجود دارد 
که شــامل یک میلیون و ۶۶۶ هزار و 530 راس گوسفند و 

بره و مابقی بز و بزغاله است.
همچنین در خراسان شمالی 8۲ هزار راس دام سنگین وجود 
دارد که ۷۹ هزار و ۷58 راس گاو و گوساله و ۲ هزار و ۴۹1 
نفر شتر است.براساس آخرین سرشماری نفوس و مسکن در 
سال 13۹5، ۴۴ درصد جمعیت 8۶3 هزار نفری این استان 

در نواحی روستایی سکونت دارند.
حدود8۲ هزار بهره بردار بخش کشــاورزی در این اســتان 

مشغول به فعالیت هستند.

تغییر مدیران با تصمیم نهایی استاندار است

۱۳ درصد از خانواده های خراسان شمالی توسط زنان سرپرست خانوار مدیریت می شوند

استاندار خراسان شمالی گفت: انتصابات در استان با دقت تمام 
انجام می شود و در این مسیر تلاش می کنیم میانگین نظر 

گروه ها مختلف لحاظ شود.
محمدرضا حســین نژاد در نخســتین نشست خبری خود با 
اصحاب رسانه اظهار کرد: در موضوع انتصابات، از خرد جمعی 
برای انتصاب مدیران استفاده می کنیم و بر اجماع نظر به دور 

از موضوعات حاشیه ای تاکید داریم.
استاندار، تغییرات را بر مبنای تقاضای جامعه و میزان تحرک 
مدیران برای پیاده ســازی اهداف دولت دانست و تاکید کرد: 
اگر مدیری در اســتان برای اجرای برنامه های دولت تلاش 

کند لزومی بر تغییر او نیست.
وی بومی بودن را اولویت انتصاب مدیران در شرایط مساوی 
با ســایر گزینه های پیشنهادی دانست و گفت: بومی بودن، 
اصل نیســت بلکه »توانمندی« اولویت نخست انتصابات در 

استان است.
وی اولویت دوم در انتصاب مدیران را همســو بودن با دولت 
دانســت و ادامه داد: مدیرانی که منصوب دولت هســتند در 
اولویت تغییر یا ابقاء هســتند و در مرحله نخست به انتصاب 

فرمانداران پرداختیم تا تکلیف شهرستان ها مشخص باشد.
انتصاب بانوان

استاندار خراسان شمالی در پاسخ به پرسش ایسنا به موضوع 
انتصاب بانوان در دستگاه های اجرایی نیز اشاره کرد و گفت: 
به شــدت به بهره مندی از توان بانــوان اعتقاد دارم و هیچ 
واهمه ای برای انتصاب مدیران خانم نداریم. اگر بانوان حاضر 
در دستگاه های اجرایی شاخصه های مناسب را داشته باشند 
جزو گزینه های مدیریــت در بخش های مختلف قرار می 

گیرند.
حسین نژاد به درآمد استان اشاره کرد و گفت: خراسان شمالی 
به لحاظ میزان درآمد از انتهای لیست استان ها، دوم است و 

باید به دنبال افزایش آن باشیم.
وی به اعتبارات استان نیز اشاره کرد و افزود: از 1۶00 میلیارد 
تومان اعتبار عمرانی اســتان، تا کنــون ۶00 میلیارد تومان 
تخصیص پیدا کرده که 300 میلیــارد تومان از آن در قالب 

اوراق بوده و ۲00 میلیارد نیز نقدی بوده است.
وی ادامه داد: اما در پروژه های عمرانی اســتان از اعتبارات 
تخصیص یافته جلوتر هستیم و همزمان در تلاش و رایزنی 
هستیم تا تخصیص اعتبارات استان افزایش یافته و تا پایان 

سال مالی، گشایش ایجاد شود.
استاندار اظهار کرد: خراسان شمالی ۲000 میلیارد تومان اعتبار 
دیگر دارد که تخصیص آن بستگی به شرایط اعتباری دولت 

دارد و براساس آن تخصیص می یابد.
وی همچنین به نقشه راه خراسان شمالی اشاره کرد و افزود: 

نقشه راه استان مشخص است و بر مبنای سند آمایش ملی، 
استانی و شهرستانی و سایر اسناد بالا دستی حرکت می کنیم.
حســین نژاد تاکید کرد: حرکت ما در اســتان باید به مزیت 
های استان در حوزه های کشاورزی، دامپروری، گردشگری 
و صنعت و معدن باشد. خراسان شمالی موهبت های طبیعی، 
تاریخی و مزیت عبور زائران را دارد که باید از معبر به مقصد 

گردشگری تبدیل شود.
وی به ضرورت افزایش ارتباطات با کشورهای همسایه اشاره 
کرد و گفت: در ابتدای حضورم در اســتان، جلسه استانداران 
استان های مرزی با نمایندگان کشورهای همسایه برگزار شد 
و افزایش این ارتباطات را با رایزن های اقتصادی این استان 

ها دنبال می کنیم.
طرح های انتقال آب در اولویت است

استاندار خراسان شمالی به موضوع کم آبی استان اشاره کرد 
و افزود: طرح های انتقال آب از دریای عمان، تاجیکستان و 
منابع زیرزمین کارستی به استان از اولویت های ما است و به 

هیچ وجه از آن ها به سادگی عبور نمی کنیم.
حســین نژاد تصریح کرد: بنده ۲0 سال در حوزه آب، سد و 
موضوعات مرتبط آن تدریس دانشگاهی داشته و اعتقاد دارم 
که آب شــرب در استان همانند نفس کشیدن مهم است. لذا 

به هیچ عنوان این موضوعات را از اولویت خارج نمی کنم.
لزوم افزایش مشوق های سرمایه گذاری

اســتاندار خراسان شمالی همچنین به ضرورت بهبود مشوق 
های سرمایه گذاری در استان اشاره کرد و گفت: مشوق های 
سرمایه گذاری باید در استان خراسان شمالی متفاوت با سایر 
استان ها باشد. در حال حاضر 5000 میلیارد تومان تسهیلات 
پرداخت نشده توسط بیش از ۲5 کارخانه استان وجود دارد که 
علت آن هم ناتوانی آن ها در بازپرداخت این تسهیلات است.

وی همچنین افزود: بســته های سرمایه گذاری مختلفی در 
اســتان به صورت بی نام آماده شده است تا سرمایه گذاران 
بتوانند به ساده ترین شــکل ممکن اقدام به سرمایه گذاری 
کنند. اما این ها کافی نیســت و باید مشــوق های سرمایه 

گذاری در استان افزایش یابد.
پیگیری پروژه های حوزه راه

استاندار خراسان شمالی به پیگیری های انجام گرفته در حوزه 
راه اشــاره کرد و ادامه داد: راه آهن مشهد-بجنورد-گرگان، 
جوین-اسفراین، راه های بین شــهری و روستایی از جمله 

موضوعات با اهمیتی است که آن ها را دنبال می کنیم.
وی اظهار کرد: در ابتدای حضور خود، با وزیر راه و شهرسازی 
جلســه ای برگزار شــد که در آن این موضوعات را پیگیری 
کردیم و تلاش داریم تا تخصیص های اعتباری این پروژه ها 

را طی امسال افزایش دهیم.

مدیر کل امور بانوان و خانواده استانداری خراسان شمالی گفت: 
13 درصد از خانواده های این اســتان توســط زنان سرپرست 

خانوار هدایت می شوند.
 ملیحه یغمایی در نشست صمیمی استاندار با بانوان فرهیخته 
اســتان که 1۲ بهمن ماه در محل اســتانداری برگزار شــد، 
اظهارکرد: خراسان شمالی رتبه نهم کشــوری را در ارتباط با 

داشتن خانوارهای زن سرپرست دارد.

وی با اشاره به اینکه بر اســاس آخرین سرشماری ۴۹ درصد 
جمعیت استان را زنان تشکیل می دهند، افزود: خراسان شمالی 

طی سه سال متوالی رتبه اول ازدواج را دارد.
به گفته یغمایی این استان در ارتباط با آمار طلاق در جایگاه 1۶ 
کشــوری قرار دارد.وی ادامه داد: رتبه سوم نرخ نرخ مشارکت 

اقتصادی زنان در کشور متعلق به این استان است.
این مقام مســئول بیان کرد: 5۶ درصد ورودی دانشگاه های 

اســتان را دختران تشکیل می دهند و در حال حاضر در استان 
شــش پارک ویژه بانوان در حال بهره برداری است و دو پارک 
در حال ســاخت و دو پارک دیگر در حــال برنامه ریزی برای 

ساخت است.
وی تصریح کرد: بخش زنان در تمامی بیمارستان های استان 

دایر است.
به گفته یغمایی 1۲ درصد مدیران و 3۶ درصد شاغلین استان 

را زنان تشــکیل مــی دهند. مدیر کل امور بانــوان و خانواده 
استانداری خراسان شمالی گفت: حضور زنان این استان در سال 
های اخیر در عرصه های مشــارکت سیاسی و مدنی افزایش 
یافته اســت و مدیریت بیش از ۶0 درصد سازمان های مردم 
نهاد اســتان بر عهده بانوان است.وی تاکید کرد: اقشار آسیب 
پذیر مانند زنان سرپرست خانوار نیازمند حمایت ویژه در بخش 

مسکن، اشتغال و توانمندسازی هستند.
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 توافق نهایی هافبک استقلال با فولاد
هافبک تیم فوتبال استقلال با باشگاه 

فولاد به توافق رسید.
فوتبال  تیــم  هافبک  رضاونــد  آرش 
اســتقلال که دیروز در تمرین این تیم 
شــرکت نکرده،با باشگاه فولاد توافق 

کرد.
این بازیکن قرار است طی امروز و فردا 
با مســوولان فولاد مذاکرات پایانی را 
داشته باشد و در نیم فصل دوم پیراهن 

این تیم را بپوشد.

  گردان به فولاد خوزستان پیوست
دروازه بــان نیــم  فصل نخســت تیم 
ذوب آهن با عقد قراردادی رســمی به 

فولاد خوزستان پیوست.
باشــگاه  ســایت  گــزارش  بــه 
درخواســت  از  فولادخوزســتان، پس 
کادرفنی، شــهاب گردان گلر نیم فصل 
نخست ذوب آهن اصفهان پس از توافق 
بــا حمیدرضا  گرشاســبی مدیرعامل 
باشــگاه با عقد قراردادی رســمی به 
پیوســت.گردان سابقه  فولادخوزستان 
بازی در تیم های ســپاهان، ذوب آهن، 

پرســپولیس، پدیده، نفت آبادان و نســاجی را در کارنامه خود دارد. گفتنی است وی در لیگ 
نوزدهم زیر نظر جواد نکونام در تیم فولاد حضور داشت و از عوامل اصلی موفقیت تیم فولاد 

در کسب مقام سوم لیگ برتر و همچنین کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا بود.

 کی روش گران ترین مربی جام ملت های 
آفریقا شد

ســرمربی تیم ملی مصــر گران ترین 
مربی جام ملت های آفریقا ۲0۲۲ شد.

به گــزارش فارس، جام ملت های آفریقا 
۲0۲۲ به مرحله حساس خود رسیده و ۴ 
تیم برتر این رقابت ها شناخته شدند. تیم 
ملی مصر با هدایت کارلوس کی روش به 
نیمه نهایی رسید و رقیب کامرون میزبان 
این تورنمنت شد.ســنگال و بورکینافاسو 
دو تیم دیگر راه یافتــه نیمه نهایی جام 

ملت های آفریقا ۲0۲۲ هستند. نشریه »الاتحاد« به بررسی دستمزد مربیان این رقابت ها پرداخت.
در گزارش این نشــریه اماراتی کارلوس کی روش با دریافت دستمزد ماهیانه 8۶ هزار دلار گران 
ترین مربی جام ملت های آفریقا ۲0۲۲ لقب گرفت.کنسیسائو پرتغالی سرمربی کامرون با دستمزد 
5۹ هــزار دلار در رده دوم قرار دارد. کورینتان مارتینز ســرمربی فرانســوی تیم ملی موریتانی با 
دستمزد ماهیانه ۲۹ هزار دلار در رده سوم ایستاد.شاگردان کی روش باید پنجشنبه به مصاف تیم 

ملی کامرون بروند تا برای راهیابی به فینال جام ملت های آفریقا با میزبان رقابت کنند.

 متقیان نامزد دریافت جایزه بهترین 
ورزشکار زن سال ۲۰۲۱ شد

با اعلام کمیتــه بین المللی پارالمپیک 
هاشــمیه متقیان نامزد دریافت جایزه 

بهترین ورزشکار زن سال ۲0۲1 شد.
پارالمپیک  کمیتــه  فارس،  گزارش  به 
جایزه  دریافت  نامزدهای  امروز  آســیا 
بهترین ورزشکار سال ۲0۲1 قاره کهن 
در بخش زنــان را اعلام کرد. در میان 
اسامی اعلام شده نام هاشمیه متقیان، 
ملی پوش پرافتخار کشورمان در رشته 
دو ومیدانی نیز به چشــم می خورد که 

در ســال گذشته میلادی موفق به کسب مدال طلای بازی های پارالمپیک توکیو شد.علاوه 
بر متقیان، ســو یئو سئون از کره  در رشته تنیس روی میز، ژیائویان ون از چین در رشته دو 
ومیدانی، لئانی راتری اوکتیا از اندونزی دررشته بدمینتون و بهاوینا پاتل از هند در رشته تنیس 
روی میز به عنوان نامزد دریافت این جایزه معرفی شــده اند. روز گذشته نیز روح اله رستمی 

دربخش مردان، نامزد دریافت این جایزه معرفی شد.

 کمیته استیناف رأی بازیکن گابنی گل گهر را تأیید کرد

 امتیازها به تیم سیرجانی برگردانده نمی شود
کمیته اســتیناف رأی خود را دربــاره تجدید نظر خواهی 

باشگاه ورزشی گل گهر سیرجان اعلام کرد.
 به گزارش ســایت رسمی فدراســیون، متن رای کمیته 

استیناف به شرح زیر است:
در خصوص تجدید نظر خواهی  باشگاه فرهنگی ورزشی 
گل گهر ســیرجان نسبت به دادنامه شماره 1183  مورخ 
۲5/۹/1۴00 کمیته محترم انضباطی فدراســیون فوتبال 
که به موجب آن حکم بر بازنده اعلام شــدن تیم فوتبال 
بزرگسالان آن باشگاه در لیگ برتر فوتبال ایران، با نتایج 
سه بر صفر در مسابقات مقابل تیم های استقلال تهران، 
پیکان تهران و سپاهان اصفهان و پرداخت هفت میلیارد 
ریال به عنوان جریمه نقدی به لحاظ اســتفاده از بازیکن 
غیر مجاز به نام »اریک بابو باگناما بوکوم« تبعه کشــور 
گابن و نیز محرومیت ســه ماهه بازیکن مذکور و جریمه 
نقدی دو میلیارد ریالی، صادر شده است که شرح مفصل 

ماوقع در دادنامه معترض عنه منعکس است .
 علی ایحال آنچه که ملحوظ نظر است اینکه تجدید نظر 
خواه معتقد اســت مدارک مربوط به بازیکن یاد شــده با 
مکاتباتی که از طریق ایمیل و به واسطه دپارتمان روابط 
بین الملل فدراسیون فوتبال ایران با فدراسیون کشور گابن 
صورت پذیرفته، مورد تائید واقع و بر اســاس آنها کارت 
بازی برای بازیکن صادر شــده که او را در زمره بازیکنان 
مجاز قرار داده است، ولیکن وقوف بر این امر که، الزامات 
ناشی از مقررات که به منظور حفظ یکپارچگی  و حراست 

از خوشــنامی فوتبال کشور در ابعاد داخلی و بین المللی ، 
وضع شــده اند همگان را ملزم به رعایت مقررات مدون 
می نماید، لذا در راســتای حفظ یکپارچگی و جلوگیری 
از تبعــات جذب افراد فاقد صلاحیت های فنی مناســب 
با فوتبال کشــور ، دستور العمل جذب بازیکنان و مربیان 
خارجی در تاریخ 1۷/5/1۴00 به تصویب هیات رئیســه 
محترم فدراســیون فوتبال رسید تا بر اســاس مفاد بند 
۲-۲-۲ آن ، جــذب بازیکن در حوزه قاره آفریقا که تبعه 
کشورهای آفریقای جنوبی، کامرون، ساحل عاج، سنگال، 
تونس، الجزایر، مصر، نیجریه، مراکش و غنا نیســتند، در 
صورتی امکان پذیر اســت که در دو سال منتهی به عقد 
قرارداد با باشگاه ایرانی، حداقل در چهار مسابقه رسمی و 
دوستانه تیم ملی بزرگسالان کشور خود بازی کرده باشد.
وانگهی بند 1-۷-۲ همان دســتور العمل ناظر بر بند 1۴ 

دستور العمل تنظیم قراردادها با مربیان، بازیکنان، عوامل 
اجرایی و کارگزاران فوتبال مصوب 30/۶/13۹۹ سازمان 
محترم لیگ فوتبال کشور، مسئولیت تهیه و احراز اصالت 
هر گونه مــدارک مرتبط با بازیکن را به عهده باشــگاه 
گذارده اســت و صرف تصریح به تائیــد دپارتمان روابط 
بین الملل فدراسیون فوتبال در قسمت اخیر بند ۲-۷-1 
که فقــط وظیفه انجام مکاتبات و تائید وصول نامه ها را 
داشــته است نه احراز شــرایط و صحت مدارک ابرازی ، 
رافع مســئولیت باشگاه جاذب نیســت. از این رو تجدید 
نظر خواه ضرورت و تکلیف داشته است به طرق مختلف 
دیگر ، همانگونه که در این پرونده ، باشــگاه ســپاهان 
اصفهان از طریق بررســی صفحه رســمی فیس بوک و 
توئیتر فدراســیون کشــور گابن به فقدان شرایط انجام 
حداقل چهار بازی در تیم بزرگســالان بازیکن مذکور پی 
برده اســت ، از حائز شرایط بودن بازیکن مورد نظر خود 
اطمینان حاصل می نمود. در این خصوص ، وکیل محترم  
باشــگاه تجدید نظر خواه در پاســخ به سوال ۲0 صفحه 
دوم جلسه دادرســی مورخ۲۲/۹/1۴00 کمیته انضباطی 
فدراســیون فوتبال مبنــی بر، نقش و اقدام باشــگاه در 
حصول اطمینان از مجاز بودن بازیکن بیان داشــته است 
که » بازیکن خودش نامه را از فدراسیون گابن ارائه کرد 
و ما به جز فدراسیون ایران از جای دیگر بررسی نکردیم 
» . بــه هرحال از آنجاییکه بررســی ایمیل های واصله 
از لحاظ منشــاء ارسال و تشــخیص هک یا جعلیت آنها 

، صرفــاً از طریق پلیس فضــای تولید و تبادل اطلاعات 
ناجا امکان پذیر بوده ، کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال 
به درســتی و دقت کامل ، اقدام به استعلام از پلیس فتا 
به منظور کشــف واقع می نماید ، و دست آورد آن احراز 
جعل مفادی اطلاعات بازیکن اســت . در بررســی های 
انجام یافته از ســوی ارکان بدوی و تجدید نظر قضایی 
فدراسیون فوتبال ، این نتیجه حاصل شده است که آقای 
اریک بابو باگناما بوکوم ، فاقد حداقل چهار بازی رسمی 
یا دوســتانه تیم ملی کشــورش در رده بزرگسالان  می 
باشــد و  باشــگاه تجدید نظر خواه نیز دلیل و مدرکی، 
خلاف این امر را ارائه نداده است از این رو بازیکن مزبور  
فاقد شرایط لازم جهت ثبت نام تلقی و ماده ۶1 مقررات 
انضباطی ضمانت اجرای دســتور العمل های صادره یاد 
شده می باشــد ، لذا مطابق با بند های الف و ب قسمت 
1 ماده ۶1 ، ایشان بازیکن غیر مجاز محسوب و متاثر از 
قسمت ۲ همان ماده ، نتیجه استفاده از او در هر مسابقه 
بازنده اعلام شــدن تیمش با نتیجه سه بر صفر در مقابل 
تیم حریف است، علیهذا بنا به مراتب مذکور، تجدید نظر 
خواهی غیر وارد تشخیص مستنداً به مواد ۹3-۹۴-10۶ 
و بند 5 ماده ۲8 مقررات انضباطی فدراسیون فوتبال و با 
اعمال تخفیف در میزان جریمه نقدی باشگاه تجدید نظر 
خــواه و تقلیل آن به پانصد میلیون ریال ، دادنامه تجدید 
نظر خواسته با اصلاح جریمه نقدی هفت میلیارد ریالی به 

پانصد میلیون ریال ، عیناً تائید و اعلام می شود.

ایران کماکان بدون باخت

پیروزی پرتلفات مقابل امارات
بر صفر  نتیجه یک  با  ایران  فوتبال  تیم ملی 
 ۲0۲۲ جهانی  جام  انتخابی  در  را  امارات 

شکست داد.
در  ایران  فوتبال  تیم ملی  ایسنا،  گزارش  به 
انتخابی  نهایی  چارچوب هفته هشتم مرحله 
امارات  مصاف  به  قطر   ۲0۲۲ جهانی  جام 
ایران  سود  به  گل  یک  با  دیدار  این  رفت. 
به پایان رسید. تک گل ایران توسط مهدی 

طارمی در دقیقه ۴۴ به ثمر رسید.
با این نتیجه ایران ۲۲ امتیازی شد و دوباره 
برگشت.   A گروه  رده بندی  جدول  صدر  به 
امارات هم با ۹ امتیاز در رده سوم گروه باقی 

ماند.
نیمه نخست

اختیار  در  بیشتر  میدان  و  توپ  نیمه  این  در 
در  اسکوچیچ  دراگان  شاگردان  و  بود  ایران 
به  امارات  دفاع  از عمق  نفوذ  با  داشتند  نظر 
تیم ملی  حال  این  با  برسند.  حریف  دروازه 
ایران نتوانست در حملاتش دروازه امارات را 

ایران  بازیکنان  نقشه های  بار  هر  و  کند  باز 
نیمه کاره باقی می ماند.

دو  جهانبخش  علیرضا  و  طارمی  مهدی 
بازیکنی بودند که محوریت حمله های ایران 
برای  طارمی  مهدی  حتی  بود.  آن ها  روی 
طرح ریزی حمله به میانه میدان برمی گشت و 

از آن جا اقدام به توپ گیری می کرد.
در  ایران  موقعیت  خطرناک ترین  از  یکی 
جایی  گرفت،  شکل   3۲ دقیقه  در  نیمه  این 
که توپ سرگردان در داخل محوطه جریمه 
او  و  رسید  جهانبخش  علیرضا  به  امارات 
شوتش را به زاویه مخالف زد که این توپ با 
اختلاف به بیرون رفت و مهدی طارمی هم 
که خودش را به سمت توپ پرتاب کرده بود، 
یک قدم کم آورد و نتوانست دروازه امارات را 

با قطع توپ باز کند.
که  رسید  نخست  گل  به  ایران  اما  ادامه  در 
هم جهانبخش و هم طارمی روی آن نقش 
 ۴۴ دقیقه  در  جهانبخش  علیرضا  داشتند. 

که  داشت  دروازه  روی  به  دقیقی  ارسال 
قلی زاده هم با ضربه سر دقیقی توپ را راهی 
دروازه کرد اما ضربه او با بد شانسی به تیرک 
طارمی  لحظه  همین  در  ولی  کرد  برخورد 
خودش را به توپ رساند و گل نخست ایران 

را به ثمر رساند.
با خطای  تیم ملی  هافبک  عزت اللهی،  سعید 
روی  بازی   ۲5 دقیقه  در  که  شدیدی  نسبتا 
کارت  داور  از  شد،  مرتکب  امارات  بازیکن 
زرد دریافت کرد و بازی مقابل کره جنوبی را 
از دست داد. صادق محرمی پس از این که 
در دقیقه 3۷ از بازیکن امارات جا ماند، خطا 
انجام داد تا با کارت زرد داور روبه رو شود. او 
هم بازی با کره جنوبی را به دلیل محرومیت 

از دست داد.
نیمه دوم

چهار دقیقه از نیمه دوم بازی گذشته بود که 
میانه  در  بی مورد  خطای  با  محرمی  صادق 
تا  شد  جریمه  داور  دوم  زرد  کارت  با  میدان 

از بازی اخراج شود. این موضوع باعث تغییر 
جای  قدوس  سامان  و  شد  ایران  تاکتیک 

خودش را به صالح حردانی داد.
در ادامه امارات تا حدودی بازی را در اختیار 
موقعیت  نخستین   5۶ دقیقه  در  و  گرفت 
محوطه  پشت  از  شوتی  با  را  خطرناکش 
جریمه به دست آورد که عابدزاده توپ را به 

کرنر فرستاد.
زدن  شانس  بازی   5۹ دقیقه  در  ایران  البته 
گل دوم را داشت اما مهدی طارمی نتوانست 
بزند.  خوبی  ضربه  امارات  دروازه  مقابل 
همچنین در دقیقه ۷1 جهانبخش با حرکت 
انفرادی خودش را در موقعیت شوت زنی قرار 
داد و ضربه سرکشی به سمت دروازه خصیف 
امارات  دروازه بان  واکنش  با  او  اما شوت  زد 
به کرنر رفت. روی همین ضربه کرنر، ایران 
اما  نورافکن به گل برسد  می توانست توسط 

باز هم خصیف مانع شد.
برای  دقایق  این  در  که  تیم ملی  بازیکنان 

دقیقه  در  می کردند،  موقعیت سازی  خودشان 
۷5 موقعیت دیگری ایجاد کردند که خصیف 
این بار شوت از راه دور قلی زاده را دفع کرد.

ایران در 10 دقیقه پایانی، بازی را کنترل کرد 
این  تا  و اجازه موقعیت سازی به حریف نداد 
دیدار با پیروزی یک بر صفر ایران به پایان 

برسد.
ترکیب ایران: امیر عابدزاده، صادق محرمی، 
میلاد محمدی )سیاوش یزدانی، دقیقه 83(، 
سعید عزت الهی )احمد نوراللهی، دقیقه 5۷(، 
علیرضا جهانبخش)کاپیتان(، مهدی طارمی، 
کنعانی زادگان،  حسین  محمد  امیری،  وحید 
 ،)50 دقیقه  حردانی،  )صالح  قدوس  سامان 

علی قلی زاده و امید نورافکن.
ترکیب امارات: علی خصیف، بندر الاحبابی، 
محمود  عباس،  ولید  العطاس،  محمد 
علی  رمضان،  عبدالله  حسن،  ماجد  خمیس، 
کاندو و خلیل  کایو  الزعابی،  صالح، طحنون 

الحمادی.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و ماده 13 آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی .نظر به دسـتور مواد 1و3 قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 وبرابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0۲00003۲۹ مورخ 1۴00/10/1۲ 
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر درواحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک بجسـتان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای اکبـر گلابیـان 
بجسـتانی بـه شناسـنامه شـماره ۲۷ کـد ملـی 5۶۲۹۷۷35۲۶  صادره  بجسـتان  
فرزنـد احمـد  درششـدانگ یکبـاب منـزل مسـکونی  بـه مسـاحت ۲۴8 مترمربع 
قسـمتی از پـلاک ثبتـی  ۲185 فرعـی از یـک اصلـی  واقـع دربخـش دوگنابـاد 
حـوزه ثبـت ملـک بجسـتان بـه آدرس : بجسـتان- میـدان ولـی عصـر )عج( – 
کوچـه شـهدا- پـلاک 5  خریداری مـع الواسـطه از محل  مالکیـت خانم خدیجه 
پیـر دنیادیـده مـزار  محـرز گردیـده اسـت . لـذا بـه موجب مـاده 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آیین 
نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه 
ومحلـی /کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تـا درصورتیکه 
اشـخاص ذینفـع به ارای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی و درروسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم ورسـید اخـذ نماینـد . معتـرض باید 
ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه 
دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل 
تحویـل دهـد کـه درایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگـردد یا معترض 
، گواهـی دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل ارائه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به 
صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر 
بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول:1۴00/10/۲۷. تاریـخ انتشـار نوبـت 

1۴00/11/13 دوم: 
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و ماده 13 آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی .نظر به دسـتور مواد 1و3 قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 وبرابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0۲0000330 مورخ 1۴00/10/1۲ 
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر درواحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک بجسـتان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم زهـره مـداح نیـا 
بـه شناسـنامه شـماره 531 کـد ملـی0050۹8۶5۶۲  صـادره  تهـران  فرزنـد 
غلامحسـین درششـدانگ یکبـاب منـزل مسـکونی  بـه مسـاحت ۲08 مترمربـع 
قسـمتی از پـلاک ثبتـی  ۲185  فرعـی از یـک اصلـی  واقـع دربخـش دوگناباد 
حـوزه ثبـت ملـک بجسـتان بـه آدرس بجسـتان – میـدان ولـی عصـر )عـج( – 
کوچـه شـهدا – پـلاک ۷  خریـداری مع الواسـطه از محل مالکیـت خانم خدیجه 
پیـر دنیادیـده مـزار  محـرز گردیـده اسـت . لـذا بـه موجب مـاده 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آیین 
نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق ایـن روزنامـه 
ومحلـی /کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تـا درصورتیکه 
اشـخاص ذینفـع به ارای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی و درروسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم ورسـید اخـذ نماینـد . معتـرض باید 
ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه 
دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل 
تحویـل دهـد کـه درایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگـردد یا معترض 
، گواهـی دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل ارائه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به 
صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر 
بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/۲۷. تاریـخ انتشـار نوبت 

1۴00/11/13 دوم: 
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و ماده 13 آئیـن نامه قانون تعییـن تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی .نظر به دسـتور مواد 1و3 قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 وبرابـر رای شـماره 1۴00۶030۶0۲0000331 مورخ 1۴00/10/1۲ 
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر درواحـد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک بجسـتان تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای حسـین امینـی  
بـه شناسـنامه شـماره ۲۲5۷ کـد ملـی 5۶۲۹۷1۹۷۶۹  صـادره یونسـی  فرزنـد 
عبـاس درششـدانگ یـک قطعـه بـاغ  بـه مسـاحت 301۷۹ مترمربع قسـمتی از 
پـلاک ثبتـی ۷ فرعـی 383  اصلـی  واقـع دربخـش دوگنابـاد حـوزه ثبـت ملک 
بجسـتان به آدرس : شهرسـتان بجسـتان- بخش یونسـی– حاشـیه جاده یونسی 
بـه عمرانـی – اراضـی نخکـوه از محـل مالکیـت متقاضـی در چهـل هزار سـهم 
مشـاع از یک میلیون سـهم ششـدانگ به شناسـه ثبـت دفتر امـلاک الکترونیکی 
13۹۹۲030۶0۲0000۷۷۷  محـرز گردیـده اسـت . لـذا بـه موجب مـاده 3 قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 13 
آییـن نامـه مربوطـه این آگهـی در نوبت به فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه 
ومحلـی /کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تـا درصورتیکه 
اشـخاص ذینفـع به ارای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی و درروسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم ورسـید اخـذ نماینـد . معتـرض باید 
ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه 
دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل 
تحویـل دهـد کـه درایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگـردد یا معترض 
، گواهـی دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل ارائه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به 
صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعـه متضرر 
بـه دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول:1۴00/10/۲۷. تاریـخ انتشـار نوبـت 

1۴00/11/13 دوم: 
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره 
1۴00۶030۶0۲1001۲۷۷ هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی ملـک 
بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای دلاور حسـین پـور فرزند 
محمد به شـماره شناسـنامه 3۲  صادره از بردسـکن  به  کد ملی 5۷۲۹5۹3333 
دریکبـاب سـاختمان به مسـاحت  1۹۲ متر مربع قسـمتی ازپـلاک 180  فرعی از 
۴  اصلـی واقـع درخراسـان رضوی بخش ۴ حـوزه ثبت ملک بردسـکن خریداری 
از مالـک رسـمی آقـای  محمـد حسـین کاظمـی  محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در 
صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته 
باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولیـن آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت 
در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند 
مالکیـت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/۲۹. تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم: 1۴00/11/13
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  
برای پیک موتوری ها،باربری ها 

و شرکت های خدماتی

0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 
0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  



۸
چهار شنبه13بهمن1400/   سال سوم  /   شماره 1137

Vol.3.No.1137/ February .02.2022

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com وز

مر
ح ا

صب
ی 

وال
ح

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888
دفتر خراسان شمالی: 05832259018

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

پلاستیک ها می توانند عامل چاقی باشند!

بررســی جدید پژوهشــگران نروژی نشــان می دهد که مواد 
شــیمیایی به کار رفته در برخی از پلاســتیک ها می توانند از 

عوامل اضافه  وزن و چاقی باشند.
به گزارش نیو اطلس، چاقی در سرتاســر جهان رو به افزایش 
گذاشته و از ســال 1۹۷5 تقریبا سه برابر شده است. در حالی 
که ســهم مواد خوراکی مانند شکر در ابتلا به چاقی به خوبی 
ثابت شــده اما این یک روند پیچیده است که انواع گوناگونی 
از عوامل مربوط به سبک زندگی را در بر می گیرد. دانشمندان 
»دانشگاه علم و فناوری نروژ«)NTNU(، این احتمال را بررسی 
کرده اند که مواد شیمیایی موجود در پلاستیک می توانند با ورود 
به بدن انســان و مداخله در متابولیسم بدن، در ابتلا به چاقی 

نقش داشته باشند.
پژوهش هــای نگران کننــده ای که در ســال های اخیر انجام 
شــده اند، راه هایی را نشــان داده اند که پلاستیک ها به واسطه 
آنها می توانند به زنجیره غذایی وارد شوند و راه خود را به بدن 
انسان باز کنند. این راه ها شامل حشرات و ماهی هایی است که 
به طور ناخواسته از زباله های پلاستیکی تغذیه می کنند و آن را 
به شــکارچیان دریایی انتقال می دهند. برخی از پژوهش ها نیز 
میکروپلاســتیک ها را در نمونه های مدفوع انسان های ساکن 

سراسر جهان پیدا کرده اند.
پژوهش هایی نیز آغاز شــده اند تا راه هایی را که پلاستیک ها 
به واسطه آنها ممکن است بر سلامتی ما تأثیر بگذارند، نشان 
دهند. این پژوهش ها نشــان می دهند که میکروپلاســتیک ها 
چگونه می توانند شــکل سلول های ریه را تغییر دهند و به سد 
خونی مغــز موش ها نفوذ کنند. برخــی از پژوهش ها نیز مواد 

شیمیایی پلاستیکی را با کلســترول بالا، بیماری های قلبی و 
آســیب رسیدن به ســلول های مغز مرتبط می کنند. بررسی ها 
نشان می دهند که ۹3 درصد از آب درون بطری، حاوی ذرات 

پلاستیک است.
علاوه بر این دانش رو به رشــد در مورد اثرات پلاســتیک بر 
فیزیولوژی انســان، بررســی های جدیدی نیز در مورد اجزای 
شــیمیایی تشــکیل دهنده آنها در حال انجام شدن هستند که 
بسیاری از آنها می توانند تحت شرایط جهان واقعی، از پلاستیک 
خارج شوند. دانشمندان، 3۴ محصول پلاستیکی معمولی مانند 
ظروف ماست، اسفنج های آشپزخانه و بطری های نوشیدنی را 
مورد بررســی قرار دادند و بیش از 55 هزار مولفه شیمیایی را 
در آنها کشف کردند. آنها ۶۲۹ مولفه را شناسایی کردند که 11 
مورد از آنها در حال حاضر به عنوان مختل کننده متابولیســم 

شناخته شده اند.
جالب اینجاســت که دانشــمندان با آزمایــش  روی موش ها 
دریافتند که یک سوم مواد شیمیایی موجود در این محصولات 
باعث رشد و تکثیر سلول های چربی می شود. این مقدار، بسیار 
بیشــتر از 11 موردی است که پیشتر شناســایی شده اند. این 
نشان می دهد که مواد شیمیایی دیگری در پلاستیک ها وجود 
دارند که می توانند شــکل ذخیره سازی چربی در بدن را تغییر 

دهند.
»یوهانس ولکر«)Johannes Völker(، پژوهشــگر ارشد این 
پروژه گفت: این بدان معناســت که مواد شیمیایی پلاستیکی 
به غیر از گروهی که پیشــتر شناســایی کرده ایم، می توانند به 

اضافه وزن و چاقی منجر شوند.

راه اندازی دانشکده ذغال!
وحید حاج سعیدی

از خدا پنهان نیســت از شما چه پنهان؛ نسل امروز با خیلی از ابزار آلات ، وسایل، 
مشاغل ، لوازم و ادوات بیگانه است. مثل آفتابه که جای خودش را به شیلنگ های 
پلاستیکی و فلزی داده است. یا همین گچ های سیاه و سفید و رنگی مدرسه که 
وقتی معلم به ما می گفت: » برو از دفتر گچ بیار« بال در می آوردیم. اصلًا میز اول  

می نشستیم برای برآورده شدن همین آرزوهای کوچک...
کرسی، اطو ذغالی، واکمن، ضبط صوت، گرامافون، چراغ گرد سوز، تلفن با شماره 
گیر گرد و خیلی از چیزهای دیگر جای خود را به وسایل جدید داده اند و باید نشانی 
آنها را در موزه ها جســت!اما با وجود پیشرفت تکنولوژی در عرصه های مختلف 
و تغییرات گســترده برخی از این وســایل کماکان در صدر رنکینگ بهره وری و 
مصرف قرار دارند و روز به روز هم بر تعداد تولید کنندگان و مصرف کنندگان آن 
هم افزوده می شود. »ذغال« یکی از این موارد نادر است که با وجود ابداع و کشف 
انواع و اقســام سوخت های فسیلی و غیر فسیلی و هسته ای کماکان خواهان و 
هواداران فراوانی دارد و انواع و اقسام آن با برند های در حال تولید و عرضه است. 
از ذغال لیمو، بلوط، پســته ، نارگیل، ریشه گرفته تا ذغال کبابی ، چینی، جهرم، 

دیر سوز، عطری و ...
یعنی اگر رکورد مصرف برق و گاز  در کشــور شکسته شد، رکورد مصرف ذغال 
ســال های پیش شکسته شــده بود و نقداً بر اساس آمار روزانه ۲00 تن ذغال در 
قهوه خانه های تهران دود می شود. در برخی شهر ها در یک مسیر دو کیلومتری 
۲0 قهوه خانه بر پایه ذغال وجود دارد و در این دو کیلومتر دریغ از یک کتابفروشی 
یا دکه روزنامه؟!در واقع هیچگاه خود ذغال و سلســله ذغالیان هیچگاه فکر نمی 
کردند در کوران تکنولوژی و کشف انواع و اقسام انرژی های نوین، باز هم خودی 
نشان بدهند و از صفحه روزگار محو نشوند، فلذا لزوم برنامه ریزی گسترده و جامع 
در خصوص اســتفاده بهینه از همه زوایای صنعت ذغال بیش از پیش ضروری به 
نظر می رسد. لهذا چند پیشنهاد کاربردی و عملی در این خصوص ارائه می شود:

الف( راه اندازی دانشکده ذغال: بدون شک تحقیق و بررسی عوامل تاثیر گذار بر 
رشد، توســعه و حفظ صنعت ذغال در دانشکده ها و مجامع علمی می تواند این 
صنعت را به یک صنعت جهانی پویا مبدل کند. همچنین با بررسی نقش ذغال در 
ادبیات، صنایع غذایی ، صنایع دودی، دود های بهداشتی نظیر اسپند و ...  می توان 

به افق های روشن تری در این زمینه دست یافت.
ب( تشویق به درختکاری: بی هیچ تردید امروزه صنعت جنگلداری ما با مخاطرات 
فراوان دست و پنجه نرم می کند و ترغیب خلق الله نیز به درختکاری کار حضرت 
فیل است. فلذا پیشــنهاد می شود با راه اندازی کمپین »نهال امرزو، ذغال فردا« 
جماعت کثیری را به سمت درختکاری سوق دهیم. بالاخره این لابلا ممکن است 
چهار تا درخت از درخت های کاشته شده توسط این دوستان تبدیل به ذغال نشود!

پ( ایجاد اشتغال: تلاش در جهت جهانی کردن فرهنگ استفاده از ذغال، ترویج 
فرهنگ مصرف غذاهای کبابی، همگانی کردن فرهنگ ضدعفونی منازل با اسپند، 
کاشــت ، داشت و برداشت درختانی که ذغال خوب تولید می کنند، توسعه صنایع 
تبدیلی و وابسته و ... می تواند همه ساله منجر به ایجاد شغل به صورت مستقیم و 

غیر مستقیم برای جمع کثیری از جوانان بیکار شود!
ت( فردای بهتر: هر چند به گفته عزیزان دودی چون دود قلیان از لای آب و شیر 
و دوغ سایر نوشــیدنی های متعارف و غیر متعارف عبور می کند، به هیچ عنوان 
مضر نیست و سرطانزایی آن به طور کامل مرتفع می گردد ، باز هم جهت احتیاط 
توصیه می شود دوستان وزارت بهداشت با نصب بنر هایی نظیر » فردایی بهتر؛ با 

یک پُک کمتر« مراقب سلامت نسل های بعدی

طنز

فناوری

علمی

    اولین سامانه تاکســی بدون راننده در امارات 
متحــده عربی موســوم به »تی ایکــس ایِ آی« 
TXAI، مرحله آزمایش اولیــه خود را با خدمات 
رسانی به بیش از ۲۷30 مسافر، به 
پایان رساند.به گزارش نشنال نیوز، 
اولین سامانه تاکســی بدون راننده 
در امارات متحده عربی موســوم به 
»تی ایکــس ایِ آی« TXAI، مرحله 
آزمایــش اولیه خــود را با خدمات 
رســانی به بیش از ۲۷30 مســافر، 
بــه پایــان رساند.شــرکت بیانات 
کــه زیرمجموعه گروه ۴۲ می باشــد و در زمینه 
اطلاعــات مکانــی، تجزیه و تحلیــل داده ها و 
هوش مصنوعی فعالیت می کند روز دوشنبه اعلام 
کرد که آزمایشــات کلی این تاکسی ها در جزیره 
یاس ابوظبی از ۲3 نوامبر تا ۲۷ دســامبر ۲0۲1 

انجام شد.مدیر اجرایی شــرکت بیانات گفت: ما 
متعهد به ادامه همکاری نزدیک با مقامات امارات 
متحده عربی برای ایجاد سیستم های حمل ونقل 
نوآورانه با ســرمایه گذاری استراتژیک در سراسر 
زنجیره ارزش تحرک هوشمند هستیم.بر اساس 
این گزارش، بیانات در حال حاضر با شرکای خود 
و مقامات امارات متحــده عربی برای راه اندازی 
مرحله دوم برنامه TXAI همکاری نزدیکی دارد.

این مرحله قرار اســت تا اواســط سال ۲0۲۲ راه 
اندازی شــود و شامل 10 تاکسی بدون راننده در 
نقاط مختلف ابوظبی خواهد بود.این ناوگان کاملًا 
از خودروهای الکتریکی و هیبریدی تشکیل شده 
است. جزئیات بیشتر در مورد این سامانه تاکسی 
را می توان در اپلیکیشــن آن پیدا کرد. اپلیکیشن 
TXAI را می توان از طریق اپل اســتور و گوگل 

پلی دانلود کرد.

محققــان نــوع جدیدی از ماهیچــه مصنوعی 
ابداع کرده انــد که به طور کامــل از پروتئین 
های طبیعی ساخته شده است. این ماهیچه در 
واکنش به محیط اطرافش می تواند برحســب 

نیاز  انعطاف داشته باشد.
به گزارش نیواطلس، به همین دلیل در ایمپلنت 
هــا، پروتزهــا و ربات ها 
خواهد  زیادی  های  کارایی 
فناوری هرچند  این  داشت. 
بســیار نویدبخش است اما 
های  نمونه  تمــام  تاکنون 
مصنوعی  بسیار  شده  ابداع 
بوده و از پلاستیک، نایلون، 
های  نانوتوب  لاســتیک، 
کربن و غیره ســاخته شده 
اند. چنین ماهیچه ای برای 
اما  ربات ها کارآمد اســت 
های  پروتئین  از  استفاده  با 
طبیعــی، می توان آن را داخل بدن انســان نیز 

به کار برد.
در پژوهش جدید محققان دانشــگاه فرایبورگ 
آلمــان ماهیچه های مصنوعی کاملًا زیســتی 
ابــداع کرده انــد. این ماهیچه ها از الاســتین 
ساخته شــده اند که یک پروتئین طبیعی است 

و به انعطاف پذیری بافت هایی مانند پوســت و 
رگ های خونی منجر می شود.

نخست محققان دو نسخه از پروتئین را ساختند 
که نسبت به محرک ها )نوسان در دما و میزان 
اســید( واکنش های متفاوتی نشان می دهند. 
در مرحله بعد دو نســخه مذکور به صورت لایه 
هایی ترکیب شدند تا در واکنش به یک محرک 
در یک جهت و در واکنش به محرکی دیگر در 

جهت دیگری کشیده می شود.
نتیجه نهایی یــک ماهیچه مصنوعی بود که با 
ســولفیت ســدیم کار می کند و با کمک یک 
واکنش شــیمیایی نوســان مــی تواند حرکتی 

ریتمیک به وجود بیاورد.
می توان با تنظیم دما روی ۲0 درجه سانتیگراد 
این فرایند را شروع کرد، در مرحله بعد تغییرات 
در بالانس pH باعث چرخه انقباض ماهیچه را 
به وجود مــی آورد. با تغییر دما می توان چرخه 
مذکــور را متوقف کرد. به این ترتیب ســاختار 
ماهیچه را می توان تا حدودی برنامه ریزی و در 
نتیجه حرکات آن را در واکنش به یک محرک 

خاص تنظیم کرد.
به گفته محققان این ماهیچه جدید می تواند با 
بافت های خاص بدن هماهنگ شود و به عنوان 

ایمپلنت یا درمان بازسازی کننده، به کار رود.

راه اندازی اولین سامانه تاکسی بدون راننده در امارات

ماهیچه مصنوعی از پروتئین های طبیعی ساخته شد


